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Projekt protokołu Nr LXIII/2023 

z Sesji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim 

w dniu 23 listopada 2023 roku 

 

LXIII Sesja szóstej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się 23 listopada 

2023 roku w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego przy ul. Rynek 1 w Nowym Mieście Lubawskim. 

Ogłoszenie o sesji stanowi załącznik numer 1. 

Obrady rozpoczęły się o godzinie 14.00, a zakończyły około godziny 16.20. 

Obrady były rejestrowane za pomocą urządzeń nagrywających obraz i dźwięk oraz 

transmitowane online za pośrednictwem strony www.crv.pl. 

Ad. 1  

Otwarcie LXIII Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał radnych Rady Powiatu, Skarbnika Powiatu Sebastiana Kińskiego, 

Sekretarza Powiatu Ewę Kalisz – Górzkowską, Radcę Prawnego Macieja Sikorskiego, 

pozostałych zaproszonych gości oraz przedstawicieli mediów (lista obecności gości stanowi 

załącznik numer 2).  

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum 

Przewodniczący stwierdził, że w sesji aktualnie uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum, 

przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. Lista radnych 

stanowi załącznik numer 3. Nieobecni byli radni: Romuald Koszewski oraz Andrzej 

Lewandowski. 

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, aby Sekretarzem obrad był radny Mieczysław Łydziński.  

Radny Łydziński wyraził zgodę. 

Przystąpiono do głosowania.  

Przewodniczący: Stwierdzam, że głosowało 15 radnych. 14 radnych było za, 1 osoba się 

wstrzymała. Stwierdzam, że większością głosów sekretarzem obrad zostanie na dzisiejszej sesji 

Pan radny Mieczysław Łydziński. 

http://www.crv.pl/
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Raport z głosowania stanowi załącznik numer 4.  

Radny Łydziński został powołany na Sekretarza obrad. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Radni otrzymali porządek obrad (załącznik numer 5) wraz z materiałami sesyjnymi.  

Przewodniczący: Szanowni Państwo otrzymali proponowany porządek obrad. Nic się nie 

zmieniło od momentu zaproszenia Państwa na sesję. Zarząd nie wnosi żadnych zmian. Czy ktoś 

z Państwa radnych ma uwagi do zaproponowanego porządku? Już go nie będę czytał. Bardzo 

proszę, Pan radny Daniel Zdanowski. 

Radny Zdanowski: Panie Przewodniczący, Panie Starosto, wysoka Rado, szanowni Państwo. Na 

podstawie art. 15 ust. 2 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym 

składam wniosek o zmianę porządku obrad sesji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim, 

zwołanej na dzień 23 listopada, poprzez dodanie do porządku obrad punktu następującej 

treści: Informacja Starosty Nowomiejskiego i Zarządu Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim 

na temat zatrudnienia nowego dyrektora Szpitala Powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim 

spółka z o. o. i bieżącej sytuacji Szpitala Powiatowego, w tym podania przyczyn zawieszenia 

oddziału wewnętrznego z pododdziałem geriatrycznym z dniem 1 grudnia 2023 roku. 

Uzasadnienie wniosku, który za chwilę złożę na ręce Pana Przewodniczącego. W dniu 

9 listopada 2023 roku za pośrednictwem mediów lokalnych dowiedzieliśmy się o przejściu na 

emeryturę z dniem 1 grudnia 2023 roku obecnego dyrektora szpitala powiatowego Pana 

Bogumiła Kurowskiego. Z uzyskanej przeze mnie odpowiedzi na interpelację w dniu 

22 listopada 2023 roku Starosta Nowomiejski poinformował, że o decyzji dyrektor 

poinformował Zgromadzenie Wspólników w dniu 28 sierpnia 2023 roku, a na stanowisko 

dyrektora został wybrany kandydat, który zostanie zatrudniony z dniem 1 grudnia 2023 roku. 

Radzie Powiatu, jak i mieszkańcom powiatu nowomiejskiego należy się rzetelna informacja na 

temat kryteriów wyboru nowego dyrektora spółki, jak i wyjaśnienie, dlaczego od sierpnia do 

dnia dzisiejszego nie został ogłoszony konkurs na stanowisko dyrektora szpitala powiatowego 

w Nowym Mieście Lubawskim spółka z o. o. Proszę o poddanie pod głosowanie złożonego 

przeze mnie wniosku.  

Wniosek radnego stanowi załącznik numer 6. 

Przewodniczący: Jest formalny wniosek Pana Daniela o rozszerzenie porządku. Czy ktoś  

z Państwa radnych ma jakieś uwagi do wniosku, to bardzo proszę. Poddamy ten wniosek pod 

głosowanie, tylko poprosimy, kilka minut potrzebujemy, żeby Pan Krzysztof przygotował 

dodatkowe głosowanie. Szanowni Państwo, przejdziemy teraz do przegłosowania 

dodatkowego punktu o rozszerzenie dzisiejszego porządku. Jest to wniosek, który złożył pan 

Daniel Zdanowski. Jest to: Informacja Starosty Nowomiejskiego i Zarządu Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim na temat zatrudnienia nowego dyrektora Szpitala Powiatowego w Nowym 

Mieście Lubawskim spółka z o.o. i bieżącej sytuacji Szpitala Powiatowego, w tym podanie 
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przyczyn zawieszenia oddziału wewnętrznego i pododdziału geriatrycznego z dniem 1 grudnia 

2023 roku. Jest to taki tytuł rozszerzenia dzisiejszego porządku. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie rozszerzenia porządku obrad o ww. punkt. 

Raport z głosowania stanowi załącznik numer 7.  

Przewodniczący: Stwierdzam, że na 15 głosujących wszyscy z Państwa byli za. Także 

wprowadziliśmy dodatkowy punkt do dzisiejszego porządku obrad. Chciałbym zaproponować, 

żeby punkt ten był umieszczony pod punktem 7. I byłaby to numeracja punkt 7a. Czy ktoś 

jeszcze z Państwa ma uwagi dotyczące zaproponowanego porządku z rozszerzeniem, który 

żeśmy teraz przed chwilą przegłosowali? Jeżeli nie widzę, to przejdziemy do przegłosowania 

porządku jaki jest przygotowany na dzisiejszą sesję. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia rozszerzonego porządku obrad. 

Przewodniczący: Głosowało 15 radnych, wszyscy z Państwa byli za. Stwierdzam, że przyjęliśmy 

porządek obrad z punktem rozszerzonym, którzy żeśmy przed chwilą głosowali, pkt 7a. 

Raport z głosowania stanowi załącznik numer 8.  

Przyjęty porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad LXIII Sesji Rady Powiatu. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Powołanie Sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z LXII Sesji Rady Powiatu.  

6. Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu. 

7. Wnioski, interpelacje, zapytania i oświadczenia radnych. 

7a.  

Informacja Starosty Nowomiejskiego i Zarządu Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim 

na temat zatrudnienia nowego dyrektora Szpitala Powiatowego w Nowym Mieście 

Lubawskim spółka z o.o. i bieżącej sytuacji Szpitala Powiatowego, w tym podanie 

przyczyn zawieszenia oddziału wewnętrznego i pododdziału geriatrycznego z dniem 

1 grudnia 2023 roku. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LI/308/2022 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej powiatu nowomiejskiego na lata 2023 – 2037 ze zm. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale nr 

LI/309/2022 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2022 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2023 r. ze zm. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
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rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych lub 

znajdujących się na terenie powiatu nowomiejskiego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji „Programu wyrównywania 

różnic między regionami III” w 2023 r. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Powiatu 

Nowomiejskiego z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa  

w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024”.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia przystąpienia do projektu pt. 

„Termomodernizacja budynku administracyjno – biurowego położonego przy ul. 

Grunwaldzkiej 3 w Nowym Mieście Lubawskim.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie założenia i nadania statutu Branżowej Szkole II Stopnia im. 

Noblistów Polskich wchodzącej w skład Zespołu Szkół Zawodowych w Kurzętniku. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przez Powiat Nowomiejski zadania publicznego 

z zakresu administracji rządowej. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2024 r. 

17. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

18. Sprawy różne. 

19. Zakończenie obrad LXIII Sesji Rady Powiatu. 

 

Ad. 5 

Przyjęcie protokołu z LXII Sesji Rady Powiatu  

Przewodniczący: Na poprzedniej sesji sekretarzem obrad był Pan radny Andrzej Lewandowski. 

Radny poinformował i wpłynęło jego oświadczenie do Rady Powiatu, że nie może dzisiaj wziąć 

udział w dzisiejszej sesji ze względu na inne obowiązki. Ale przedstawił nam oświadczenie.  

I tak: „Oświadczam, że zapoznałem się z protokołem z LXII sesji Rady Powiatu w dniu 19 

października 2023 roku. Treść protokołu jest zgodna z przebiegiem obrad. Wnoszę o przyjęcie 

protokołu bez jego odczytania. Radny Andrzej Lewandowski”. Jest opinia Pana radnego, którą 

sporządził po sesji 19 października. Bardzo proszę, czy ktoś z Państwa radnych ma uwagi do 

protokołu z poprzedniej sesji, to bardzo proszę. Jeżeli nie ma, to przechodzimy do głosowania. 

Oświadczenie radnego stanowi załącznik numer 9. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia protokołu. 

Przewodniczący: Głosowało 15 radnych. Wszyscy z Państwa byli za. Stwierdzam, że przyjęliśmy 

protokół z poprzedniej sesji Rady Powiatu. 

Raport z głosowania stanowi załącznik numer 10.  

Ad. 6 

Sprawozdanie z prac Zarządu 



5 
 

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 13 

października do 16 listopada 2023 roku, protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 5 i 12 

października 2023 roku, a także zestawienie zawartych umów (załącznik numer 11) 

Przewodniczący: Na każdej sesji Państwo macie przekazywane protokoły czy informacje z prac 

Zarządu, ale na każdej sesji Pan Starosta uzupełnia jeszcze sprawozdania własnymi 

informacjami. Także bardzo proszę Pana Starostę o uzupełnienie z prac Zarządu. 

Starosta: Panie Przewodniczący, Panie i Panowie radni, szanowni Państwo. 24 października 

spotkaliśmy się z Wójtem Gminy Nowe Miasto Lubawskie Panem Tomaszem Waruszewskim. 

Omawialiśmy inwestycję, która jest realizowana na odcinku, drogowym oczywiście, Wonna - 

Jamielnik. 25 października odbyło się spotkanie z właścicielami aptek. Dotyczyło ono zmiany, 

która nas czeka z początkiem nowego roku, gdzie trzeba będzie wytypować aptekę do obsługi 

nocnej i w dni wolne od pracy. Usługi na rzecz naszych mieszkańców. Tą decyzję będzie 

podejmował Zarząd, uchwałą Zarządu i wówczas przestanie obowiązywać uchwała Rady 

Powiatu, która do tej pory jeszcze funkcjonuje. 26 października Zgromadzenie Wspólników 

dokonało w formie aktu notarialnego zmiany umowy spółki Szpital Powiatowy w Nowym 

Mieście Lubawskim. Zmiana dotyczyła podwyższenia kapitału zakładowego do kwoty 

40 000 000 zł. 27 października na tej sali odbyła się konferencja "Dopalacze plus narkotyki". 

Bardzo dobra konferencja. Przedstawiciele policji, a nade wszystko Wojewódzkiej Stacji 

Sanitarno - Epidemiologicznej, przekazali kolejną dozę materiałów na temat dopalaczy  

i narkotyków. Uczestniczyli w tym nauczyciele ze szkół powiatu nowomiejskiego. 3 listopada 

uczestniczyłem w przekazaniu nowego, lekkiego samochodu pożarniczego dla Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Skarlinie. 6 listopada odbyło się oficjalne oddanie do użytkowania dróg po 

przebudowie: dróg Kurzętnik - Kaługa, Tereszewo - Nielbark. 8 listopada Zarząd uczestniczył w 

posiedzeniu Rady Nadzorczej Szpitala Powiatowego. 10 listopada odbyło się posiedzenie 

Zarządu Powiatu - przyjęcie projektu budżetu na rok 2024. 13 listopada spotkałem się ze 

związkami zawodowymi pracowników Szpitala Powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim. 

15 listopada odbyło się planowe posiedzenie Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego. 

16 listopada - kolejne posiedzenie Zarządu Powiatu. 18 listopada wziąłem udział w spotkaniu 

z honorowymi dawcami krwi w Gminnym Centrum Kultury w Kurzętniku. Jest to coroczne 

spotkanie. W tym roku to 65 lat honorowego krwiodawstwa. 20 listopada spotkałem się  

z Komendantem Wojskowego Centrum Rekrutacji w Ostródzie Panem Pułkownikiem 

Dariuszem Szorcem. To była pierwsza wizyta Pana Pułkownika i spotkanie ze Starostą 

Nowomiejskim. 20 listopada odbyło się spotkanie z szefami samorządów: Nowego Miasta 

Lubawskiego, gminy Nowe Miasto Lubawskie oraz gminy Kurzętnik w sprawie jednolitego 

utrzymania zimowego starodroża drogi krajowej nr 15. Zestawienie umów od 20 października 

do 22 listopada Państwo radni otrzymali.  

Przewodniczący: Dziękuję bardzo Panu Staroście za uzupełnienie. Bardzo proszę, czy ktoś do 

uzupełnienia z prac Zarządu? Bardzo proszę, Pan radny Wojciech Kozłowski. 

Radny Kozłowski: Panie Przewodniczący, Panie Starosto, ja chciałem dopytać się odnośnie 

wyników tego spotkania, które Pan odbył z włodarzami gmin, odnośnie zimowego utrzymania, 

standardu, drogi starodroża DK 15, które uchwałą Rady Powiatu zostało przekazane do gmin. 
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Zaczyna się okres zimowy. Jakby dzisiaj mieliśmy pierwsze tego symptomy i chciałem się 

dowiedzieć czy jakieś zapadły szczegóły w tej kwestii? 

Starosta: O tej kwestii mówiłem od kilku miesięcy, w jakiej formule to przyjąć. Do środy 

ubiegłej, kiedy planowałem spotkanie na poniedziałek, nic się nie działo. Natomiast podczas 

spotkania Pan Burmistrz stwierdził, że będzie utrzymywał ten swój odcinek swoim Miejskim 

Zakładem Gospodarki Komunalnej. Tutaj dodam, że również byłem po słowie z Zastępcą 

Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich Panem Raczkowskim, który też w ten układ miał wejść. 

Czyli my mieliśmy, jak gdyby pod swoimi auspicjami, naszego Zarządu Dróg Powiatowych 

zorganizować to, stosowne porozumienia i jedziemy. W ten sposób. Kurzętnik też później się 

w sumie wycofał i sprawa upadła. Szkoda. 

Radny Jan Rochewicz: Panie Starosto, Szanowni Państwo. W związku z tym, że będzie 

remontowana niedawno oddana obwodnica Nowego Miasta, proponowane są zmiany 

właśnie przez okres półrocza, zmiany w ruchu, przerzucenia ruchu z nowej obwodnicy na 

dawny przebieg piętnastki. Panie Starosto, ewentualnie coś w tym temacie, bo trochę 

zdziwiony jestem, że po pół roku można remontować coś, co niedawno oddano. 

Starosta: Panie radny, przykro mi, ale nie mam tego rodzaju informacji, co tam będzie robione, 

kiedy będzie robione. Nie wiem. 

Przewodniczący: Bardzo proszę, jeszcze Pan radny Mieczysław Łydziński, tak? 

Radny Łydziński: Panie Przewodniczący, jeszcze chciałem nawiązać do sprawy poruszonej tutaj 

przez radnego Kozłowskiego, bo akurat też miałem taki punkt zapisany, ale kolega mnie 

wyręczył. Ale chciałem jeszcze dopytać, bo Pan Starosta udzielił odpowiedzi, ale w sumie tak 

naprawdę to ta koncepcja się posypała jakby. Bo Zarząd zakładał, że będzie to jednolity 

standard utrzymania zimowego tego odcinka. No i teraz, jeśli każdy samorząd zdecydował się 

robić to we własnym zakresie, powstaje pytanie, czy rzeczywiście będzie ten standard 

utrzymany? Czy ewentualnie Pan Starosta przewiduje jakieś inne rozwiązania? Bo trzeba wziąć 

pod uwagę, że ta stara DK 15, no niestety albo i stety, jest ważnym, a najważniejszym chyba 

ciągiem komunikacyjnym na terenie powiatu. I tutaj żarty się kończą, ponieważ zimowe 

utrzymanie to jest jedna sprawa, ale również kłania się już sprawa naprawy tej drogi. 

Przynajmniej to, co ja widzę na odcinku ulicy Grunwaldzkiej, gdzieś w zasadzie by można się 

przyjrzeć od ulicy Mszanowskiej do aż do ronda. Zapadnięte studzienki na poboczach, dziury. 

Naprawdę, można sobie urwać koło w okolicach WTZ-u na przykład. No więc, gdyby Pan 

Starosta uściślił, jakie są konkretnie zamiary i w jaki sposób Pan chce wymóc, żeby rzeczywiście 

ten standard utrzymania tego odcinka drogi był taki, jaki powinien być. To jedno. Teraz drugą 

sprawę, którą chciałem poruszyć, to jest pytanie odnoszące się do zmian, jakie wprowadzono 

w Regulaminie Organizacyjnym Zarządu Dróg Powiatowych. No, bo tak na pierwszy rzut to 

można powiedzieć: zmiana w regulaminie, pewnie jakaś sprawa kosmetyczna, nie ma o czym 

mówić. Tymczasem warto zapytać właśnie, Panie Starosto, proszę o skonkretyzowanie, jakie 

konkretne zmiany wprowadzono w tym regulaminie. I przy okazji proszę też powiedzieć, jeśli 

to nie jest jakaś tajemnica, jaki był powód odejścia z funkcji Zastępcy Dyrektora Zarządu Dróg 

Powiatowych? Uważanego za jednego z najbardziej kompetentnych urzędników, w tym 

Zarządzie dróg. No i jeszcze z tym związane pytanie kolejne, a mianowicie - czy konkurs 
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ogłoszony na stanowisko kierownika działu utrzymania dróg i mostów, czy ten konkurs już się 

odbył? Jeżeli się odbył, to z jakim wynikiem? Prosiłbym o odpowiedź. Kolejne pytanie, które 

mam, też jest związane z pracą Zarządu, a mianowicie chciałem zapytać Panie Starosto, jak to 

jest, że Zarząd notorycznie powołuje do komisji opiniującej oferty składane przez organizacje 

samorządowe, powołuje osobę, która jednoznacznie jest w jakiś sposób zależna i może to mieć 

wpływ na przebieg samego konkursu. Która ta osoba składa sama przynajmniej po kilka 

wniosków od lat, więc widać tutaj ewidentnie konflikt interesu. No i proszę o wyjaśnienie, 

dlaczego Państwo tak kurczowo się trzymają tego schematu, kiedy wyraźnie widać, że to chyba 

nie powinno mieć miejsca, dla czystości sprawy. Dziękuję bardzo. To te pytania, które chciałem 

zadać.  

Przewodniczący: Dziękuję bardzo Panu radnemu. Czy może jeszcze ktoś ma pytanie i dopiero 

później? Jeżeli nie ma, to bardzo proszę Pana Starostę o uzupełnienie tych sprawozdań. 

Starosta: Czy inne rozwiązanie w kwestii utrzymania zimowego dróg, bo tak, zrozumiałem to 

pytanie i zapisałem. No ja tutaj nie widzę innych rozwiązań. Stanęło na tym, że każdy 

odpowiada za swój odcinek. Moim zamysłem było, żeby go utrzymać w jak najwyższym 

standardzie. To nie znaczy, że jednostki poszczególne, które mają przypisane swoje odcinki 

dróg, tego nie wykonają. Ja tutaj nie mogę tej chwili powiedzieć, że te drogi będą utrzymane 

w gorszym standardzie jak były. To zależy jak do tego podejdą poszczególni szefowie 

samorządów. Tyle mogę odpowiedzieć. Nie mogę odpowiadać za działanie. Ja będę 

odpowiadał za odcinek swojej drogi z Górnego Kurzętnika do skrzyżowania ulicy Jagiellońskiej 

z Lidzbarską. Dla informacji, bo też to rodziło pewne emocje, kiedy podejmowaliście Państwo 

czy podejmowano uchwałę odnośnie kaskadowego przekazania dróg, to Wojewódzki Sąd 

Administracyjny odrzucił skargę i gminy miejskiej Nowe Miasto Lubawskie i gminy Kurzętnik. 

Uzasadniając, że myśmy dochowali wszelkiej procedury, zgodnie z prawem, jak należy  

i z właściwym uzasadnieniem co jest też ważne. Zmiany w regulaminie, odejście Zastępcy 

Dyrektora, konkurs - to najlepiej wytłumaczy tu obecna Pani Dyrektor Robaczewska, Dyrektor 

Zarząd Dróg Powiatowych. Natomiast ja nawet, no można powiedzieć, ja nie pytam się 

dlaczego? Bo to jest dla każdego indywidualna sprawa. W grę wchodzą różne rzeczy. Zmiana 

miejsca pracy. Pomijając aspekty finansowe, być może. Bardzo proszę, jeżeli Pan pozwoli, to 

Pani Dyrektor w moim imieniu odpowie bardziej szczegółowo i dokładniej niż ja, żeby nie było 

później dopytań.  

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Joanna Robaczewska: Panie Przewodniczący, Panie  

i Panowie radni. W związku z odejściem mojego zastępcy nastąpiły zmiany organizacyjne  

w Zarządzie Dróg Powiatowych. Takie, które muszą umożliwić nam ciągłość pracy. Regulamin 

organizacyjny został zmieniony właściwie kosmetycznie. Chodziło bowiem o to, żeby nie 

przypisywać zakresów obowiązków do konkretnych stanowisk. Musiałam się bowiem liczyć  

z faktem, że pracownik, który ewentualnie przyjdzie na ogłoszone stanowisko, niekoniecznie 

będzie miał pełen zakres uprawnień, które w tej chwili posiada mój zastępca. W związku z tym, 

brałam też pod uwagę fakt, że będę musiała nieco zmodyfikować zakres obowiązków 

pozostałym pracownikom, stąd zmiany w regulaminie organizacyjnym. I to właściwie tyle, 

jeżeli chodzi o zmiany regulaminu. Natomiast jeżeli chodzi o wynik konkursu, to konkurs jest 
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ogłoszony. To jest drugi konkurs, jest on w tej chwili w toku, umowa jeszcze nie została 

podpisana, w związku z tym na razie tyle. Rozmowy się toczą.  

Starosta: Na ostatnie pytanie odpowie Pani Sekretarz. Bardzo proszę. 

Sekretarz: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo. Jeżeli chodzi o skład komisji 

konkursowej, to jak gdyby skład wynika z ustawy. Natomiast jeżeli chodzi o samo głosowanie, 

każdy z członków komisji konkursowej składa oświadczenie. W tym oświadczeniu ocenia czy 

on ma konflikt w związku ze składaną ofertą. Jeżeli nie zachodzi konflikt, wówczas może 

głosować i dokonywać oceny danej oferty bądź ofert, które występują w ramach tego 

konkursu. W związku z czym, przy każdym zadaniu, które jest ogłaszane, dokonuje się 

składania takich oświadczeń. I te osoby, jak gdyby oceniają, członkowie komisji. I nie głosują 

wówczas. Ja chciałam jeszcze zwrócić uwagę na to, że to było przedmiotem, ponieważ Pan 

radny zwrócił uwagę, że to jest kilka lat wstecz, to było również przedmiotem oceny Komisji 

Rewizyjnej, która nie dopatrzyła się. Analizowała te dokumenty i nie dopatrzyła się tam 

żadnych nieprawidłowości w tym zakresie. No, nie można dopuścić do tego, żeby osoba, co do 

której byłby jakimś konflikt jak gdyby, głosowanie powodowałoby konflikt, aby głosowała. 

Dlatego pobierane są oświadczenia od tych osób. 

Przewodniczący: Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, czy jeszcze ktoś do sprawozdań? Nie widzę. 

Dziękuję bardzo Panu Staroście i Paniom, które uzupełniły odpowiedzi na zadane pytania. 

Szanowni Państwo, przechodzimy do następnego punktu. 

Ad. 7 

Wnioski, interpelacje, zapytania i oświadczenia radnych 

Przewodniczący: Bardzo proszę Państwa radnych, jeżeli ktoś chce zabrać głos, to proszę. 

Bardzo proszę, Pan Jan Czapliński. 

Radny Czapliński: Wysoka Rado, szanowni goście. Zwracam się z wnioskiem do Zarządu 

Powiatu Nowomiejskiego o podjęcie działań w sprawie odbudowy nawierzchni asfaltowej 

drogi w miejscowości Zajączkowo od wiaduktu kolejowego do skrzyżowania z drogą 

powiatową w kierunku Lubawy długości około 500 metrów. Aktualnie droga jest w bardzo 

złym stanie technicznym. Oprócz zaklejonych łat, nawierzchnia praktycznie nie istnieje. 

Potrzeba naprawy wynika z faktu, że jest to dla mieszkańców części gminy Nowe Miasto 

Lubawskie i Grodziczno najkrótszy dojazd do Lubawy i w kierunku Olsztyna, gdzie bardzo dużo 

mieszkańców naszego powiatu podjęło pracę i dojeżdża właśnie tą drogą. Pracują na przykład 

w zakładach IKEA czy Szynaka Meble. Proszę o pozytywne rozpatrzenie wniosku. Wiem, że nie 

jest to łatwy wniosek, bo tam jest kilku właścicieli tej drogi, to już z Panią Dyrektor ustaliliśmy. 

Ale bym prosił o monitowanie i ciągłe monitowanie, bo to naprawdę jest taka droga dość 

potrzebna dla naszych mieszkańców. I albo niech zlikwidują tą drogę albo niech taka nie 

będzie. Także tu jest moja prośba o pozytywne rozpatrzenie wniosku. 

Przewodniczący: Dziękuję Panu radnemu. Bardzo proszę, Pan Mieczysław Łydziński. 

Radny Łydziński: Panie Przewodniczący, tutaj przy sprawozdaniu z pracy Zarządu pytanie  

w sprawie obwodnicy nowomiejskiej zadał radny Rochewicz. Tu działaliśmy bez porozumienia, 

stąd może jest moje zapytanie konkretnie sformułowane na piśmie, no i w związku z tym, że 
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Pan Starosta dosyć enigmatycznie tutaj udzielił odpowiedzi, to być może ja się zdecyduje 

jednak na złożenie tego zapytania. Może odczytam, to jest w sumie dwa zdania tekstu.  

Z uzyskanych informacji wynika, że planowany jest remont obwodnicy Nowego Miasta 

Lubawskiego. W związku tym, uprzejmie proszę o udzielenie odpowiedzi na pytania odnośnie 

terminu wykonania prac, ich zakresu. Czy planowane jest wyłączenie obwodnicy z ruchu na 

czas remontu oraz jak to wpłynie na organizację ruchu na terenie Nowego Miasta Lubawskiego 

i generalnie na odcinku od Bratiana do Brzozia Lubawskiego. Jeżeli Pan Starosta rozumiem, że 

może nie posiadać wiedzy na ten temat, to w takim razie proponuję wystąpić do Generalnej 

Dyrekcji. Niech udzieli, bo widać, temat jest ważny, skoro jest zapytanie jedno i drugie. A więc 

to za chwilę złożę Panu Przewodniczącemu na ręce i jeszcze mam drugą sprawę w postaci 

wniosku. I ten wniosek dotyczy jakości powietrza, w szczególności na terenie Nowego Miasta 

Lubawskiego, ale można by to również też odnieść na pewno, moim zdaniem, do sąsiednich 

miejscowości jak Bratian, Kurzętnik. No i pewnie do całego powiatu. Mam przygotowany też 

ten wniosek na piśmie i może nie będę go wprost odczytywał, a w kilku zdaniach powiem tylko, 

o co konkretnie chodzi. Mianowicie, od momentu, kiedy została zainstalowana na terenie 

miasta, konkretnie na ulicy Działyńskich, stacja pomiaru jakości powietrza, zostały 

opublikowane pierwsze wyniki z tej stacji za rok 2022. No i kiedy ja dowiedziałem się o tych 

wynikach, o wskaźnikach, jakie podano, to szczerze mówiąc, byłem troszeczkę zaskoczony 

tymi wynikami, bo wiedziałem, że jakość powietrza nie jest najlepsza. I też nie można mówić, 

że w całym roku, tylko głównie to jakoś pogarsza się dramatycznie w okresach takim jak ten 

obecnie, w którym jesteśmy, a więc jesienno - zimowy, wczesna wiosna. Jest to związane 

generalnie z tym, że rusza ogrzewanie w gospodarstwach domowych, a wszyscy wiemy, jak to 

wygląda na terenie miasta i również innych miejscowości, gdzie dominują indywidualne źródła 

ciepła. I to w większości oparte o paliwa stałe, a mianowicie węgiel, drewno, w jakiejś części 

pewnie również o paliwa płynne. I stąd się bierze to zanieczyszczenie powietrza. I teraz ja bym 

poprosił Pana Krzysztofa o pokazanie pierwszego zdjęcia, które, Państwo pewnie to znają, bo 

to było publikowane też. I proszę zwrócić uwagę na istotną daną, jaka tutaj jest zawarta, na 

tym zdjęciu. To jest Nowe Miasto Lubawskie i to nam pokazuje liczbę dni smogowych. Liczbę 

dni smogowych w Nowym Mieście za rok 2022. W roku 2022 mieliśmy 53 dni smogowe, przy 

czym norma krajowa to jest 35 dni smogowych, a więc jest dosyć, moim zdaniem, znaczące 

przekroczenie. I teraz tak, smog, o ile Państwo wiedzą z doświadczenia życiowego, zawiera 

substancje naprawdę groźne dla zdrowia i konsekwencje są takie, że wzrasta ryzyko, jest to 

jeden z ważnych czynników powodujący wzrost ryzyka zachorowalności na różne schorzenia, 

a w szczególności na nowotwory. Teraz poproszę kolegę Krzysztofa o drugi slajd, gdzie jest 

obrazowane stężenie benzopirenu w takim pyle smogowym. I proszę zwrócić tutaj uwagę na 

dane. Nowe Miasto Lubawskie - mamy przekroczenie normy o 700%. To już moim zdaniem 

tutaj żarty jak gdyby się kończą. Bo jesteśmy zaraz po Nowej Rudzie, która od lat bije rekordy 

w przekraczaniu normy tego wspomnianego benzopirenu. Benzopiren, warto wiedzieć, jest to 

jeden z najbardziej rakotwórczych czynników w powietrzu. Dlaczego to akcentuję? Dlatego, że 

pewnie też wszyscy wiedzą, że obserwujemy od pewnego czasu dosyć istotny wzrost 

zachorowalności na nowotwory w powiecie nowomiejskim. To jest naprawdę już duży 
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problem społeczny. I chyba czas najwyższy. Dobrze, że ta stacja pomiarowa powstała, ona  

w ogóle powinna być stacją automatyczną. I pewnie niejedna. Wiem, że działa tam jakaś stacja 

w Kurzętniku, ale nie wiem co z pomiarami, czy one są gdzieś udostępniane. To tutaj kolega 

radny Rydel pewnie więcej na ten temat mógłby powiedzieć. I proszę Państwa, tu jest wyraźnie 

widoczna korelacja między tym jednym z czynników zanieczyszczenie powietrza, a wzrost 

zachorowalności. Żeby to jakoś Państwo uzmysłowić, to teraz też poproszę Pana Krzysztofa  

o kolejne zdjęcie. To jest mapa obrazująca zachorowalność na nowotwory w rozkładzie 

powiatowym. I nie doszukałem się niestety, do tych danych się nie odniosę. Odniosę się do 

koloru. Im ciemniejszy kolor, tym gorsza sytuacja. No i teraz tutaj według powiatów widzimy 

nasz powiat nowomiejski jest zaznaczony tym najbardziej granatowym kolorem i obrazuje 

najwyższy w skali kraju stopień zachorowalności na nowotwory. Tu akurat to jest kolor 

niebieski, dotyczy akurat zachorowalności mężczyzn. A więc jeszcze biorąc pod uwagę nasze 

województwo warmińsko mazurskie, to tam u góry, nie pamiętam czy to jest Olecko? Co to 

jest za powiat jeszcze? Dwa powiaty nawet. Ale widać, że jesteśmy w ścisłej czołówce. Nie to, 

że w województwie, ale również i w Polsce. No to w ogóle w skali kraju to wygląda bardzo 

nieciekawie. Powiem tylko jedną informację, że rocznie z tytułu nowotworów umiera 100 000 

osób. To tak jakby duże jedno miasto, nie wiem, chyba Grudziądz, tyle gdzieś mniej więcej 

liczy, jakby w ciągu jednego roku znikał. A z ciekawostek mogę jeszcze dodać, że 

zanieczyszczenie powietrza samo powoduje śmiertelność w skali kraju na poziomie 50 000 

osób. No więc to jest naprawdę duży problem. Duży problem społeczny. No i jeszcze, bo 

mówimy o mężczyznach, proszę jeszcze o ostatnie już zdjęcie. Tutaj z kolei jest podana 

zachorowalność kobiet. I mamy Nowe Miasto i również najciemniejszy kolor w całym 

województwie warmińsko - mazurskim. I na tle Polski my też jesteśmy w tej czołówce. A więc 

generalnie zachorowalność na nowotwory jest na poziomie alarmującym. I czas najwyższy, 

żebyśmy zaczęli tutaj to traktować bardzo poważnie. I co najważniejsze, zaczęli w tym temacie 

po prostu konkretne działania. Jakie te działania? No takie, które są możliwe do wykonania od 

razu. To, co ja bym widział, co niekoniecznie akurat wyczerpuje pewnie listę, ale no chociażby 

warto by zacząć. Ja już zresztą mówiłem na ten temat na posiedzeniu naszej Komisji 

Bezpieczeństwa Publicznego, gdzie obszernie tę sprawę też relacjonowałem. No i w związku  

z tym, nawiązuję do tego, że chyba Powiatowy Zespół Zarządzania Kryzysowego powinien tą 

sprawą się zainteresować i zainicjować jakieś konkretne działania. Jakie to działania, które ja 

sugeruję ewentualnie. A więc przede wszystkim to, co można na pewno zrobić, to jest 

zainicjowanie akcji informacyjnej wśród mieszkańców. Jakaś również akcja edukacyjna wśród 

młodzieży szkolnej, chociaż pewnie ona jest prowadzona, jak się domyślam. Ale może warto 

jeszcze to jakoś zintensyfikować albo w jakichś formach bardziej takich przemawiających do 

młodzieży. Następnie bym wnioskował o informowanie społeczeństwa o występowaniu tak 

zwanych dni smogowych, o których wspominałem. I to nie czekając aż nastąpi przekroczenie 

określonych norm. Bo tam jest trzystopniowy poziom norm. Jeden z najniższych to jest tak 

zwany poziom informowania. Te wskaźniki muszą osiągnąć pewien stopień, gdzie następuje 

dopiero obowiązek informowania społeczeństwa, że coś takiego występuje. Ale moim 

zdaniem jeżeli już jest przekroczenie normy i widać, że mamy dzień smogowy, jest wysokie 
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ciśnienie i wisi chmura ołowianego pyłu nad Nowym Miastem Lubawskim. Ja to doskonale 

widzę z Mszanowa. Doskonale widzę właśnie, jak jest taki dzień, jak ta chmura wygląda. Nawet 

zdjęcia pewne zamieszczałem też na Facebooku, żeby pokazać, że ten problem jest. Bo inaczej 

jak to się patrzy na to z daleka, chmura podświetlana jeszcze przez zachodzące słońce, a inaczej 

jak się przebywa wewnątrz. To tak tego nie widać, ewentualnie można odczuć to fizycznie  

w postaci jakiegoś drapania w gardle, duszności, bo takie objawy występują. I szereg innych 

objawów. To nie tylko wpływ na zachorowalność na nowotwory, ale choroby płuc, udary, 

zawały serca. To wszystko ma z tym bardzo ścisły związek. A więc informowanie wcześniej, nie 

czekając na ten próg pierwszy czyli ten próg informowania. Kolejne działanie, w które tutaj 

musiałaby się bardzo mocno włączyć i gminy, gmina nowomiejska, to jest intensyfikacja 

realizacji programu wymiany pieców w gospodarstwach domowych, żeby te słynne kopciuchy 

zlikwidowano. No i gdyby nastąpiła poprawa jakości paliwa spalanego w tego typu piecach, no 

to w jakimś stopniu przynajmniej, moglibyśmy ograniczyć emisję tych szkodliwych gazów do 

atmosfery. Sugerowałbym też wzmożenie kontroli pieców konkretnie, w gospodarstwach 

domowych. Jakości spalanych tam paliw. Bo wszyscy wiemy, węgiel, tutaj nie mamy specjalnie 

wyboru, drewno, bo te paliwa emitują te szkodliwe związki, ale niejednokrotnie ludzie też 

spalają odpady różnego rodzaju. Płyty wiórowe nasączone różnymi chemikaliami, plastiki 

jakieś. Nie wiadomo w ogóle co, to widać po jakości dymów wydobywających się z tych 

kominów. No od razu widać, że tam jest coś nie tak. A więc gdybyśmy chociaż te odpady 

zlikwidowali, że ludzie by przestali palić tym. To nie jest jakiś tam problem, taki, że to tam 

większość pali czy coś, ale są sytuacje, kiedy widać, że te zjawiska mają miejsce, więc chociaż 

to wykluczmy, to już będzie też jakiś czynnik sprzyjający w jakimś stopniu czystości powietrza. 

No i jakiś inny, bo ja tu nie wyczerpuję listy, prawda? Tak, więc na to zwracam uwagę i bardzo 

bym prosił, żeby tym tematem się zająć.  

Przewodniczący: Dość szeroka opinia, jaką Pan przedstawił. Myślę, że jest to na pewno jakimś 

edukacyjnym rozwiązaniem. Bo tak, jak Pan powiedział, musimy o to wszyscy zabiegać. Bo 

sytuacja, może tutaj możemy mieć jakieś takie wrażenie, że my jesteśmy najgorsi. Myślę, że  

z tych badań wynika, że było to za rok 2022. No wtedy jeszcze nie było obwodnicy, ale nie 

łudźmy się z tym, że to tak mocno pomoże. I myślę, że tak, jak Pan przedstawił, jest to duży 

dylemat, żebyśmy mogli mieć czyste powietrze. I dobrze, że Pan składa ten wniosek. 

Radny Łydziński: Panie Przewodniczący, jeszcze tylko jedno zdanie w kwestii wyjaśnienia, bo 

tam te dwie mapki obrazujące zachorowalność na nowotwory to były dane z roku 1999 - 2013. 

To wydawałoby się, że być może teraz jest lepiej. Jednak tendencja w ogóle w nowotworach 

jest taka, że następuje mimo wszystko wzrost zachorowalności. Więc myślę, że sytuacja się nie 

poprawiła, tylko wręcz się nawet pogorszyła. Są dane za rok 2020, ale one nie obrazują moim 

zdaniem do końca sytuacji z tego względu, że to był okres covidowy i tam już do tego covidu 

ładowano wszystkie choroby. Także są zaniżone dane za rok 2020. Bardzo ostrożny bym był, 

natomiast kolejne lata już na pewno nam pokażą trend. 

Przewodniczący: Dziękuję bardzo za przedstawienie. Jeszcze radny Pan Jacek Rydel.  

Radny Rydel: Dosłownie się odniosę, proszę Państwa, bo tutaj kolega radny mnie wywołał, 

kolega Mietek Łydziński wywołał mnie tu do odpowiedzi, że Kurzętnik. Akurat mam w tej chwili 
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mam włączoną mapkę, można śledzić te zanieczyszczenia. Jest w tej chwili, działa na terenie 

gminy Kurzętnik sześć stacji badawczych. Na jakie jest stężenie tego. No w tej chwili jest  

w Brzoziu Lubawskim na przykład na stacji, jest bardzo duże przekroczenie norm. I dla 

mieszkańców może warto takie dane też podawać. Nie wszyscy wiedzą. Jeżeli ktoś się do mnie 

zgłosi, to mogę adres strony internetowej podesłać, nie ma problemu. Natomiast ogólnie 

znane jest te Look02. W Kurzętniku na zielono się świeci, jest okej. Gdzieś tutaj, też patrzę,  

w Tereszewie jest okej. Natomiast najbardziej w tym momencie w Brzoziu Lubawskim. Jeżeli 

chodzi o tamten rok, tylko się odniosę bardzo już króciutko, w tamtym roku było bardzo słabo. 

Często monitorowałem, często dawałem do Internetu. Też przestrzegałem, żeby nie 

wychodzić jeżeli jest stężenie bardzo, bardzo duże. Znaczna jest poprawa w kwestii 

zanieczyszczeń. To tylko tyle się odniosę tutaj do słów kolegi. Znaczna poprawa jest po 

gazyfikacji. I jeżeli byśmy wszyscy mieli ogrzewanie gazowe, no to tego problemu by nie było. 

Bo gaz jest spalany prawie w 100% i nie ma z tego tytułu zanieczyszczeń. Natomiast nie wszyscy 

palą. I świadomość ta ekologiczna jest jednak cały czas mała. Także też się przyłączam do tego, 

do tej prośby. 

Przewodniczący: Bardzo proszę, czy ktoś jeszcze z Państwa radnych w punkcie - interpelacje  

i zapytania, to bardzo proszę. Nie widzę. Dziękuję bardzo za przedstawienie wniosków, 

interpelacji. 

Ad. 7a 

Informacja Starosty Nowomiejskiego i Zarządu Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim na 

temat zatrudnienia nowego dyrektora Szpitala Powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim 

spółka z o.o. i bieżącej sytuacji Szpitala Powiatowego, w tym podanie przyczyn zawieszenia 

oddziału wewnętrznego i pododdziału geriatrycznego z dniem 1 grudnia 2023 roku 

Przewodniczący: To jest ten wnioskowany przez Pana Daniela. Bardzo proszę, było to pytanie 

do Zarządu i do Pana Starosty. Bardzo proszę o udzielenie odpowiedzi, o ile to możliwe. 

Starosta: Trochę jest mi niezręcznie, ale ograniczę się do takich syntetycznych wypowiedzi. 

Pytanie: Informacja Starosty Nowomiejskiego na temat zatrudnienia nowego dyrektora 

Szpitala Powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim. Tak, potwierdzam. Jeżeli przejdą 

wszystkie do uchwały Rady Nadzorczej, Zgromadzenia Wspólników, to z dniem 1 grudnia 

Dyrektorem Szpitala Powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim będzie Pani Elżbieta Sobiech. 

Co do uzasadnienia, że 27 sierpnia Pan Dyrektor złożył wypowiedzenie i dlaczego konkursu  

i dlaczego, to wyjaśniam następująco: po pierwsze - to już mówiliśmy, kiedy się sytuacja 

wydarzyła ze złożeniem wypowiedzenia przez Pana Dyrektora Kurowskiego w 2021 roku, to 

jest spółka prawa handlowego. Tutaj nie ma wymogu prawnego obligatoryjnego ogłaszania 

konkursu. To jest raz. To nie jest SP ZOZ. Natomiast, pomni też tamtych doświadczeń, to do 

końca jeszcze nie było pewne czy Pan Dyrektor z dniem 30 listopada wycofa to, czy nie wycofa. 

Bo powiem tak..No nie ma Pana Dyrektora, dlatego mówiłem co do syntetycznego się 

wypowiadania, bo nie chcę tutaj mówić ze swojej strony, bez obecności, ale..Ale była również 

propozycja z naszej strony co do kwestii dalszej pracy Pana Dyrektora Kurowskiego. Wydawało 

mi się, że ona jest do przyjęcia. Byliśmy po słowie. Natomiast dokładnie 8 listopada na 

posiedzeniu Rady Nadzorczej na pytanie Przewodniczącego Rady Nadzorczej czy Pan 
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podtrzymuje 30-ego, padło zdecydowane: "tak, odchodzę na emeryturę". Nie ukrywam, że od 

pewnego czasu Zarząd dokonywał starań, co się wydarzy jeżeli rzeczywiście to nastąpi 30-ego. 

My nie możemy zostać bez dyrektora. Tam nawet nie było prokurenta przecież, w szpitalu, 

który mógłby przejąć czasowe kierowanie szpitalem. Stąd znaleźliśmy osobę - Panią Elżbietę 

Sobiech, która była w stanie przyjąć naszą propozycję, jeżeli do tego dojdzie. Do tego doszło.  

I w ten sposób się to zadziało. Teraz kwestia podania przyczyn zawieszenia oddziału 

wewnętrznego z pododdziałem z dniem 1 grudnia. Jak Państwo wiecie, jeżeli nie wiecie, to 

przypomnę, w sierpniu zmarł świetny lekarz z oddziału interny. W ślad za tym, ówczesna 

koordynator, Pani Aleksandra Dembowska - Niścigorska złożyła rezygnację z koordynatury  

i z pracy w szpitalu. Był ten czas czterech tygodni czy miesiąca, w którym oddział nie 

funkcjonował. Rozsypał się oddział interny i trzeba było znaleźć kilku lekarzy teraz, żeby go 

odbudować..Odbudować, duże słowo, wznowić jego działalność. Interna z oddziałem 

chirurgicznym to jest takie trochę połączenie naczyń. Zresztą nie wyobrażam sobie, żeby  

w szpitalu w Nowym Mieście Lubawskim nie było interny. Ale wiecie jaka sytuacja na rynku, 

począwszy od sytuacji finansowania i finansowej w służbie zdrowia, po braki kadrowe lekarzy 

i to każdej specjalności, bez wyjątku. Udało się na dzień dzisiejszy. Ten 1 grudnia to jest 

nieaktualne, bo tam jest wycofanie wypowiedzeń, które miały się kończyć 30 listopada, więc 

powiem krótko - na razie grudzień mamy obstawiony. Ale to jest ciągła potyczka, ciągłe 

rozmowy, ciągłe namawianie, namawianie, namawianie. To nie tylko u nas. Ja w tej chwili nie 

chcę tutaj niesprawdzonych jeszcze przeze mnie informacji, co się dzieje w niedalekich, 

ościennych szpitalach, gdzie po dwa oddziały są zawieszane z braku kadry. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący: Dziękuję bardzo. Bardzo proszę o pytania. Bardzo proszę, Pan Daniel.  

Radny Zdanowski: Dziękuję Panie Przewodniczący. Ja chcę się odnieść do tego, co powiedział 

Pan Starosta. I bardzo dobrze, że Pan Starosta przywołał tą sytuację sprzed roku, kiedy też  

w ostatnim momencie dowiedzieliśmy się o tym, że dyrektor chciał odejść. Potem nie chciał 

odchodzić i była wybrana osoba na to stanowisko. Wtedy jakoś konkurs został ogłoszony i nie 

było z tym problemu. I wtedy kandydat, jakby Zarządu Powiatu, przepadł w tym konkursie. 

Rozumiem - prawo prawem. Ja to doskonale rozumiem, że można powołać w ten sposób 

dyrektora, natomiast uważam i myślę, że nie tylko ja uważam, że był czas na to, żeby od 

sierpnia, od 28 sierpnia, tak jak Pan mi odpowiedział w interpelacji, ogłosić konkurs na 

stanowisko dyrektora. Ponieważ, jeżeli rzeczywiście, tak jak Pan wskazał kandydatkę, która ma 

objąć z dniem 1 grudnia stanowisko dyrektora, przecież ta osoba nie ma żadnego 

doświadczenia w kierowaniu placówką medyczną. Czy Pan może to potwierdzić? 

Starosta: Nie kierowała placówką medyczną. Ja też nigdy nie kierowałem Zarządem Powiatu 

jako Starosta. To też być może mój błąd, nikt mnie tego nie nauczył, być może źle kieruję, 

niedouczony, nie umiem. Tytuł naukowy doktora, natomiast bezsprzecznie: licencjat 

Collegium Medicum imienia Ludwika Rydygiera w Bydgoszczy, uzyskany tytuł - specjalista  

w dziedzinie zdrowia publicznego. A więc przynajmniej naukę w tym zakresie pobierała  

i wiedzę ma. Natomiast, ona ma kierować szpitalem. To jest menedżer, bo leczenie należy do 

kogo innego. I teraz, dlaczego 28 sierpnia i tak dalej, to chyba wcześniej powiedziałem. 

Gdybyśmy ogłosili, zakładam hipotetycznie, konkurs i nagle by się znowu, być może, demony 
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odzywały - a po co, a dlaczego, a może nie rozmawiałem z Dyrektorem Kurowskim. Powtórzę 

- konkurs między innymi nie był ogłoszony dlatego, że mogliśmy się dogadać. Myśmy taką 

propozycję przedstawili. Stało się inaczej. I o szczegóły bardzo proszę mnie nie pytać, bo na 

szczegóły nie odpowiem, toczących się rozmów pomiędzy nami, a Dyrektorem Kurowskim. 

Radny Zdanowski: Bardzo dobrze Panie Starosto, ale wracamy jakby do przyczyn też sytuacji 

sprzed roku, która nastąpiła i to oburzenie nas wszystkich radnych. Bo od 28 sierpnia do dnia 

wczorajszego, czyli do momentu, kiedy wpłynęła odpowiedź na moją interpelację, nie 

zostaliśmy ani przez Pana starostę, ani przez Zarząd Powiatu poinformowani o tym, że 

Dyrektor w sierpniu podjął taką decyzję i poinformował o tym Zgromadzenie Wspólników. 

Dlaczego od sierpnia do wczorajszego dnia Starosta, jak i Zarząd milczeli w tym temacie? 

Dlaczego nie było jakiekolwiek informacji? Przecież równie dobrze mógł Pan Starosta we 

wrześniu na sesji powiedzieć o takiej sytuacji. Mogliśmy dopytać Pana Dyrektora dlaczego 

zdecydował się tak nagle złożyć wniosek o przejście na emeryturę. I mogliśmy rozmawiać na 

ten temat. A od momentu, kiedy Państwo się dowiedzieli, że Dyrektor chce odejść na 

emeryturę, nie było żadnej oficjalnej informacji z Państwa strony.  

Przewodniczący: Bardzo proszę, Pani Teresa Łątkowska. 

Radna Łątkowska: Może ja odpowiem. Jestem Członkiem Zarządu i chciałam się też odnieść do 

słów Pana radnego. Muszę powiedzieć, że my jako Zarząd działamy zgodnie z prawem. Nie 

mamy obowiązku, tak jak już wcześniej było powiedziane, ogłoszenia konkursu. Wcześniej 

wszyscy radni pytali nas: co robicie, Zarząd odpowiada za szpital. Dlatego podjęliśmy taką 

decyzję. I uważamy, że podjęliśmy słuszną decyzję. Pan spytał, że nie ma doświadczenia. 

Muszę powiedzieć, że borykaliśmy się z tym, co zrobić. Pojechaliśmy z przyszłą Panią Dyrektor, 

z Panią Elżbietą, do Dyrektora Zakrzewskiego spytać czy ona jest w stanie objąć ten szpital, czy 

będzie w stanie prowadzić i z jakimi problemami ona się spotka chciała się zapytać. Chcieliśmy, 

żeby Dyrektor nam powiedział czy ona się nadaje. Pierwsze pytanie jakie było: Przepraszam, 

jakie ma Pani doświadczenie? No zaczęła Pani Elżbieta, doświadczenia w służbie zdrowia... 

Przepraszam, pytam o doświadczenie w zarządzaniu, bo Pani ma być tam i dobrze zarządzać. 

I czy ma Pani doświadczenie? Jeśli powiedziała, że jest, była dziekanem, tworzyła wydział, 

prowadziła, powiedziała jaki. Pan Dyrektor - wiem, było to trudne. Wiem, znam ten wydział. 

Dobrze Pani to organizowała. Jest to osoba naprawdę bardzo inteligentna, jest z tytułem 

doktora nauk, pracowała również w sanepidzie, ma doświadczenie. I panie Danielu, tak jak Pan 

powiedział na swoim Facebooku, bardzo bym prosiła jako radny, żeby nie mówić takiego 

czego, że powiedział Pan konkretnie, że plotki głoszą, że będzie Pani, która nie ma żadnego 

doświadczenia, nie ma przygotowania, przepraszam. Pani ma tytuł: specjalista w dziedzinie 

zdrowia publicznego, 3 lata. Nie podyplomówkę roczną. 3 lata ma skończone. Naprawdę jest 

to osoba, mi się wydaje, że poznacie ją na następnej sesji, jak będzie powołana, że się 

przekonajcie, że potrafi poprowadzić. Naprawdę jest to taka osoba bardzo kontaktowa.  

I uważam, że robimy bardzo dobrą pracę zatrudniając tą panią. Myślę, że to tyle. Jeśli coś 

jeszcze więcej, to mogę dopowiedzieć. 

Przewodniczący: Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, jeszcze Pani Barbara, Członek Zarządu.  
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Radna Barbara Grzywacz: W pełni popieram tutaj wypowiedź pani Teresy Łątkowskiej. 

Monopolu na zarządzanie szpitalem, szpitalami w Polsce nie ma nikt. Bo gdyby tak było, to 

ilość niezadłużonych, ilość szpitali, które mają straty, to Państwo wiedzą, ile ich jest, ile w ogóle 

jest w Polsce. Dlaczego są straty? Tak najogólniej, podczas któregoś z wywiadów ze 

specjalistami, którzy w służbie zdrowia pracują i te straty generują, to mówi: muszą być straty, 

bo jeżeli zabieg kosztuje 27 000, a ja dostaje 20, no to chyba matematyka nie kłamie. I naszym 

zdaniem, to uważam nie to, że za sukces, ja tylko bym naprawdę prosiła o spokój. Żeby nie 

dzielić włosa na cztery. Nie podejrzewać o brak kompetencji, bo jest to naprawdę urągające 

trochę, samemu sobie chyba. Dlatego, że jeszcze raz powtarzam - monopolu nie ma nikt.  

A odnosząc się do tego wydarzenia sprzed roku chyba, czy wtedy, kiedy był ten konkurs 

ogłoszony na siłę, pani udowodnili, zostało to wręcz przyjęte jako udowodnienie, że pani 

jednak poległa. A gdyby na przykład do tego konkursu Zarząd nie dopuścił, to ona by tu 

rządziła. Bo wiecie, gdzie ona teraz rządzi? W Barczewie, w dużym ośrodku zdrowia. Akurat 

chciałam odwiedzić Panią, bo naprawdę to był bardzo dobry kandydat. I jak się dowiedziałam, 

że jest w Barczewie, a że teraz do Olsztyna dość często, to jak miałam godzinę czasu, to w ciągu 

tej godziny pokonanie 15 km do Barczewa to żaden problem. I miałam okazję bezpośrednio 

porozmawiać, jak sobie tam w tym ośrodku radzi. Ja wiem, że nie można POZ porównać ze 

szpitalem, ale rządzi dobrze i ma dobre relacje zarówno z radnymi, jak i z Burmistrzem 

Barczewa. Także jeszcze raz proszę o kibicowanie, żeby tej Pani się udało. Mamy taką nadzieję, 

że uda się, bo relacje na poziomie powiat i Narodowy Fundusz Zdrowia też są bardzo ważne. 

Przewodniczący: Dziękuję, teraz może Panie Danielu, Pan Janek jeszcze się zgłasza. Bardzo 

proszę. 

Radny Rochewicz: Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Ja prosiłbym o taką sprawę, żeby 

może nie dyskutować tutaj na temat osoby, która nie jest tu obecna na sali. Proszę Państwa, 

takich rzeczy nie powinniśmy robić. Będzie powołana, czy przed powołaniem, można 

dyskutować, ale osoba niech będzie na sali, bo to jest bardzo, to się wydaje trochę niegrzeczne. 

Może tam różne powody mogą być ku temu, żeby dyskutować, ale chciałbym, żeby ta Pani 

była na sali. Tak nie można robić, bo możemy komuś wyrządzić krzywdę niepotrzebnie. Znam 

tą Panią i wolałbym naprawdę, żebyśmy zadawali pytania tej Pani, a nie dyskutowali poza 

plecami w kwestii tej osoby.  

Przewodniczący: Bardzo proszę. Pan Mieczysław, później Pan Daniel. 

Radny Łydziński: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo. Dotykamy bardzo ważnego 

tematu, jeśli chodzi o nasz Szpital Nowomiejski, bo to jest cała batalia. Od samego początku 

naszej kadencji sprawa tego szpitala bez przerwy to się przewija. Tendencja jest taka, że 

kondycja tego szpitala się systematycznie pogarsza. I ja się nie dziwię, że my tutaj z najwyższą 

ostrożnością do tego podchodzimy, a zwłaszcza do kandydata na Dyrektora szpitala. I wcale 

nie uznaję za niestosowne dopytywanie się w sytuacji, kiedy mamy totalny brak informacji na 

ten temat. Proszę zwrócić uwagę, że chyba radnym należałaby się taka informacja. I naprawdę, 

jeżeli Państwo tutaj, Pan Starosta, Członkowie Zarządu podkreślają, że nie mieli prawnego 

obowiązku przeprowadzania konkursu, że może być to z powołania, wszystko się zgadza. Tak, 

tylko że widzicie Państwo, prawo prawem, ale są też pewne okoliczności i dobre obyczaje.  
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A tutaj taką dobrą okolicznością byłoby to, gdyby ten konkurs był faktycznie ogłoszony, żeby 

radni, Rada Powiatu również miała w tym temacie coś do powiedzenia. Z jakiego powodu jest 

to takie ważne? Chociażby tylko z tego, że przecież to nikt inny, tylko Rada uchwala duże,  

w tym roku rekordowe, pieniądze, które są przeznaczane na ratowanie tego szpitala. Więc 

chociażby to gdybyśmy uwzględnili, to z szacunku dla Rady, dobrze by było udzielać 

wyczerpującej informacji fachowej. I no tutaj stoimy w sytuacji naprawdę takiej dosyć 

specyficznej, ze względu na sytuację tego szpitala. I teraz mnie nie bardzo przekonują takie 

zapewnienia, że dajmy szansę Pani, ona tutaj przyjdzie, zacznie zarządzać i tak dalej. Czy takie 

hasła jak tutaj kolega Janek Rochewicz - nie mówmy o nieobecnej Pani tutaj na posiedzeniu, 

jej nie ma i jak tu zadawać pytania. Nie musiała być, chociażby z tego względu, że jeszcze nie 

zaczęła pełnić żadnej funkcji. Postępowania żadnego, wyłaniającego kandydata, nie ma, więc 

nawet nie ma tytułu takiego, dlaczego ta Pani miałaby tu być dziś obecna i odpowiadać na 

pytania. Natomiast ze wszech miar uważam za stosowne, że radni zadają te pytania i Pan 

Starosta, który prowadził jakieś rozmowy pewnie z tą Panią kandydat, posiada wiedzę, którą 

oczekiwalibyśmy, że się z nami tutaj podzieli. Żebyśmy mogli sobie uzmysłowić jakie jest 

prawdopodobieństwo, że kandydat ten spełni nasze oczekiwania. I oczekiwania konkretnie  

w stosunku do szpitala, bo tam są oczekiwania bardzo duże. Bo jest pytanie takie 

zerojedynkowe - czy szpital będzie istniał czy zostanie zamknięty? Bo tu tak to rozpatrujemy.  

I teraz, ja osobiście, bardzo ostrożnie podchodzę do tej kandydatury. Po pierwsze dlatego ze 

względu na sposób jej wyłonienia. No bo nie wiem jak to było, że ktoś tam pomyślał - ach, 

może ta osoba. No i tak to zostało. Ktoś komuś coś polecił, proszę bardzo. Mnie ten sposób 

wyłaniania nie przekonuje. Konkurs to jest jednak konkurs. To jest stanowisko eksponowane, 

stanowisko ważne, ważnej instytucji. To trzeba do tego podejść poważnie. Ja bym osobiście 

oczekiwał fachowca. Ja rozumiem, ja doceniam, ja nie chcę w ogóle tej Pani nawet oceniać. 

Ma tytuł doktora nauk ekonomicznych. No ale to tytuł. To jest formalna sprawa. No i teraz 

nauki ekonomiczne to jest bardzo duża nauka, pojemna. Pisała doktorat, nie wiadomo  

z jakiego tematu w ogóle, z jakiego działu ekonomii. To jest ważne, to jest bardzo ważne. Nie 

wystarczy powiedzieć: mam doktorat z ekonomii i nadaję się do wszystkiego. No tak nie jest 

na pewno. Teraz, że ma jakieś przygotowanie trzyletnie, ale nie w praktyce. Teoria, no więc 

nie zarządzała niczym. Teraz, no też mówmy do końca, Pani z tytułem doktora ekonomii 

pracuje sobie na stanowisku urzędniczym w gminie. No ja, mając tytuł doktora ekonomii, to 

raczej bym szukał pracy takiej chociażby ze względów finansowych i prestiżowych jakiejś 

poważniejszej. Nie wiem, nie wnikam z jakiego powodu i nie jest może to akurat najważniejsze, 

ale jest. No i tak dziwię się trochę, że właściciel szpitala tak do tego podchodzi. Jednak rok 

temu była ta dyskusja, bardzo momentami też ostra, dynamiczna. Bo też w ten sam sposób 

próbowano tego dyrektora tutaj zainstalować. No całe szczęście udało się to nam 

powstrzymać. I teraz ja mam pytanie jeszcze do Pana Starosty - na jakiej podstawie my mamy 

wierzyć, że ta Pani spełnia jakieś wymogi, kryteria i da nadzieję, że ten szpital uratuje, 

wyprowadzi na prostą? Bo tu nie chodzi o to, że to ma tak, że to trwa mać, jak to ktoś 

powiedział, tylko my oczekujemy, że to ruszy w końcu z miejsca i przestaniemy tam dokładać 

cały czas te pieniążki. No to rysuje się taka perspektywa, którą też Państwo często 
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argumentowali tutaj tak, że rząd PiS nie daje pieniędzy na szpitale. Nie daje, no co my możemy 

zrobić? Kryzys totalny, to przez nich. No teraz za chwilę pewnie Państwo będą mieli okazję, 

prawda? Myślę, że tu rzeka pieniędzy się otworzy na Szpital nowomiejski. I my w końcu 

przyznamy Państwu rację. Tak, jednak mieliście rację, to wy powinniście rządzić. Ale już 

zamykam, już nie będę przedłużał, bo konkretne pytanie do Pana Starosty chcę sformułować 

- czy Pani kandydat sformułowała na piśmie jakąś koncepcję zarządzania tym szpitalem, co ona 

konkretnie chce zrobić na początku, jakie działania chce podjąć? Czy chce administrować tylko 

na bieżąco, z dnia na dzień zapoznawać się przez trzy miesiące w ogóle ze strukturą szpitala,  

z problemami i ze wszystkim. I polegać tylko na opinii to, co jej powiedzą koordynatorzy i tak 

dalej. No bo sama nie zna się, nie łudźmy się, nie zna się w szczegółach na specyfice działalności 

poszczególnych oddziałów i tak dalej. Zarządzanie ogólnie, tam może sobie ewentualnie dać 

radę, może jest lotna, poradzi sobie. Ale moim zdaniem to nie wystarczy, żeby tutaj tym 

szpitalem sprawnie zarządzać. Czy taka koncepcja została Panu Staroście przedstawiona, że 

ma Pan to na piśmie i z tego źródła Pan czerpie nadzieję, że będzie dobrze. 

Przewodniczący: Myślę, że Pana wystąpienie miało nie dotyczyć oceny jakiejś, ale ono wniosło 

tyle pytań, uwag. I można to po części zrozumieć, że jeszcze Pan wszystkiego nie zna, nie 

zapoznał się. Ale myślę, że nie będziemy w taki sposób rozmawiali, gdyż są komisje rady  

w powiecie, mogą zaprosić, wysłuchać, zapytać. Nie możemy w taki sposób dyskusji prowadzić 

na sesji - co by było, gdyby było, domniemanie. To jest opisywanie. To muszą być konkrety. Na 

ten czas decyzje podejmuje Zarząd i myślę, że Zarząd na ten temat może odpowiedzieć, bo 

organem wykonawczym tej Rady jest Zarząd. My oczywiście ustalamy uchwały, takie rzeczy, 

Zarząd za to odpowiada i w pierwszej kolejności będziemy na pewno rozliczać Zarząd. Ale 

kwestia zapoznania się z wartością, z pomysłami, to myślę, że do Państwa to należy i na pewno 

nikt nie będzie się od tego uchylał. Bardzo proszę, Pan Daniel Zdanowski. 

Radny Zdanowski: Dziękuję Panie Przewodniczący. Jeszcze krótko do wypowiedzi zarówno 

Pani Teresy, Pani Basi i pozostałych radnych. Pani Teresa tutaj powiedziała, że Zarząd działa 

zgodnie z prawem. Ja w ogóle tego nie kwestionuję. Ja rozumiem, że taki wybór mógł zapaść, 

natomiast moim zdaniem i być może części radnych, takie działanie i wybór Dyrektora, 

nowego Dyrektora Szpitala Powiatowego powinno być przeprowadzone zupełnie inny sposób. 

Ale Państwo nadal nie rozumieją o co tutaj tak naprawdę chodzi w tym, zarówno w mojej 

interpelacji wcześniejszej jak i dzisiejszym wniosku. Chodzi o informacje, bo mam wrażenie, że 

trochę Zarząd działa jak państwo w państwie: my decydujemy i tak zrobimy, co chcemy, a Rada 

niech się nie wtrąca. Bo od sierpnia, powtórzę to jeszcze raz, nie było żadnej oficjalnej 

informacji z Państwa strony o tym, że coś się dzieje, że Dyrektor składa wniosek o przejściu na 

emeryturę; że będzie trzeba wybrać nowego dyrektora szpitala. Już pomijając ten fakt,  

o którym mówił Pan Starosta, że nie do końca było wiadomo czy dyrektor się zdecyduje, czy 

nie. Mam nadzieję, że jeszcze będziemy mieli okazję zapytać odchodzącego już Pana Dyrektora 

o tą całą sytuację. Szkoda, że dzisiaj go nie ma. I to, co Pani Basia powiedziała, że naszym 

zdaniem. Tak, ja też teraz mam prawo jako radny, moim zdaniem wypowiedzieć się na temat 

tego, w jaki sposób został wybrany nowy dyrektor szpitala. Bo jak rozumiem, klamka już 

zapadła i tak decyzje zostały podjęte, od 1 grudnia będziemy mieli nowego dyrektora. Ale ja 
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jako radny też mam prawo wypowiedzieć się na ten temat i wskazać, że to było w sposób 

niewłaściwy rozwiązane. I jeszcze nawiązując do wypowiedzi Pana radnego Łydzińskiego 

odnośnie właśnie tego planu działania, jaki ma nowa Pani Dyrektor, żeby na kolejnej sesji 

faktycznie, bo skoro od 1 grudnia będzie pełnić funkcję, żeby na kolejnej sesji odpowiedziała 

na pytania radnych dotyczące właśnie planu na funkcjonowanie Szpitala Powiatowego  

w Nowym Mieście Lubawskim.  

Przewodniczący: Bardzo proszę, Pan radny Wojciech. 

Radny Kozłowski: Dziękuję Panie Przewodniczący. Panie Starosto, Szanowni Państwo radni, ja 

ubolewam nad jedną sprawą. Szkoda, że w dniu dzisiejszym tutaj nie ma z nami obecnego 

jeszcze Dyrektora Kurowskiego. To, że Pan Dyrektor..  

Przewodniczący: Było zaproszony. 

Radny Kozłowski: Rozumiem. To, że Pan Dyrektor podjął decyzję odejścia na emeryturę, to jest 

jego prawo. I jakby nam nic do tego, szczerze mówiąc. Ale chciałbym przypomnieć, że Pan 

Dyrektor ładnych parę lat u nas zarządzał szpitalem, bo w ostatnim czasie, od 2016 roku, to 

jest 7 lat, biorąc pod uwagę jeszcze ten konkurs 2 lata temu, który się odbył, który jakby 

wygrał. Poprzednio również między 1987, a 1999 rokiem też zarządzał tym szpitalem. Łącznie 

to jest prawie 20 lat. W ostatnim czasie Pan Dyrektor zarządzał w trudnych czasach, w ogóle 

w szpitalnictwie. I pewne rzeczy, z którym się borykał, sprostał tym zadaniom. Przypomnę 

tutaj, trudny do stworzenia oddział covidowy, praktycznie z niczego. Nie był to łatwy okres. 

Wielokrotnie mieliśmy problemy z obsadą na różnych oddziałach, były one wstrzymywane, ale 

po jakimś tam czasie udawało się jakby tą kadrę zebrać, jakoś trzymać. Ja myślę, że pomimo 

wszystko, być może można było zrobić dużo więcej. Tego się nie dowiemy, bo nie wiemy. Nie 

chciałbym tutaj też wydawać jakiś sądów co do nowej osoby. Zobaczymy po czynach. Ale 

chciałbym podkreślić, że Pan Dyrektor ładnych parę lat był i włożył duży wkład w pracę, żeby 

ten szpital istniał. I chciałem Panu Dyrektorowi podziękować za te wszystkie lata. Być może, 

można było zrobić więcej, ale wszyscy, jak tutaj jesteśmy, chyba zawsze byliśmy za tym, żeby 

szpital istniał w takiej formule, jak w tej chwili istnieje. Jak do tej pory, to się udawało. 

Oczywiście bardzo dużym nakładem sił, bo za chwilę będziemy głosowali nad ustawą 

budżetową, nad zmianą w budżecie, gdzie kolejne 1,5 mln zł przeznaczamy na 

dokapitalizowanie. Ale z mojej strony ja chciałbym podziękować Dyrektorowi za te wszystkie 

lata i za działalność na rzecz tego naszego szpitala. 

Przewodniczący: Bardzo proszę, Pan radny Marek Romanowski. 

Radny Romanowski: Panie Przewodniczący, Szanowni radni. Taka krótka jakby prośba 

techniczna. Bo tutaj Pan Rochewicz słusznie zauważył, że o osobach nieobecnych nie należy 

mówić. Czy istnieje możliwość, żeby na przykład Pan Dyrektor nawet jeszcze na tej sesji się 

pojawił. I również ta Pani, żeby ewentualnie przedstawiła się, bo byśmy mieli od razu na gorąco 

jakby te informacje. Druga sprawa to jest taka - ja uważam, że brak konkursu to było bardzo 

złe posunięcie. Z kalendarium tych wydarzeń śmiem stwierdzić, że to niejako mogłoby być 

zamierzone. Tak, jak Pan Zdanowski stwierdził - zero informacji. Cóż stało na przeszkodzie, 

żeby Pan Starosta we wrześniu, w październiku, powiedział o sytuacji właśnie pójścia na 

emeryturę Pana Dyrektora, na którejś sesji. Czym to było spowodowane? Proszę Państwa, 
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konkurs, uważam, jest najlepszą formą wyłonienia pracownika, kandydata i tak dalej. Jest 

wtedy rywalizacja, jakaś możliwość posłuchania planu, działania. I odbiór takiego konkursu na 

pewno jest w społeczeństwie dobrze widziany, bo społeczeństwo jakby widzi, że to jest, no 

przynajmniej są takie próby, żeby to odbyło się w sposób transparentny. Bo proszę Państwa, 

powiem otwartym tekstem, wieść gminna niesie, powtarzam, wieść gmina niesie, że 

najważniejszą cechą tej Pani nowej, która ma być dyrektorem, jest to, że się wywodzi ze 

środowiska PSL-u. No niestety i chcąc uciąć takie dyskusje, żeby do nich nie dochodziło, 

powinniście Państwo robić konkursy. Konkursy i jeszcze raz konkursy. To jest najważniejsza 

jednostka powiatu. A wy tak często górnolotnie mówicie, że wam zależy, zależy i tak dalej,  

a jak przychodzi co do czego, co wam zależy na dobru waszego środowiska. 

Przewodniczący: Ja tylko mogę Panu przekazać, że Pan Dyrektor dostał zaproszenie na 

dzisiejszą sesję. Do mnie się nie odzywał? Nie wiem, ale to jego wybór czy jest dzisiaj czy nie? 

Na pewno na następną sesję też będzie zaproszony, jeżeli tak będzie. A względem nowej Pani, 

no niestety nie mamy możliwości zapraszać. Z jakiego tytułu? Tym bardziej, że nikt o to nie 

wystąpił. A też Państwo mówicie, że brak informacji. Dziwię się, że przed tą sesją czy tydzień 

nie odbyły się komisje i można było ze wszystkim się zapoznać. Ciągle nalegam, że to jest 

obowiązek komisji. Dziwię się, że komisje nic nie robią. Niektóre. Nawet jest Komisja Oświaty 

i Zdrowia, która powinna ten temat znać. A to, że teraz każdy może powiedzieć, że brak 

informacji, jest to takie troszeczkę nie w porządku. Bo uważam, że radni mogli na każde 

życzenie zapoznać się z tematami, które są trudniejsze. Bardzo proszę, Pan Starosta. 

Starosta: Dwie kwestie - 8 listopada, definitywna decyzja Pana Dyrektora. I Państwu mówimy, 

że rzeczywiście odchodzi na emeryturę. Koniec, Basta. I dzisiaj 23-ego, to mamy raptem 

niecałe 2 tygodnie. Konia z rzędem na zrealizowanie konkursu. Gratuluję. I jest druga sprawa. 

Proszę w to nie mieszać, ja tej Pani się nie pytałem o jej przynależność partyjną. Klękajcie 

narody.. Co mnie do tego? Proszę takich rzeczy nie używać. Ja też mogę swoją przynależność 

partyjną określić, czyli żadną. Nie jestem członkiem żadnej partii politycznej, stronnictwa czy 

czegoś tam jeszcze. To jest kwestia pewnego wyboru czy w pewnym momencie, że ktoś mi 

zaproponował start z listy Polskiego Stronnictwa Ludowego. Czego się nie wstydzę? Bo 

dlaczego? Wygrałem w Kurzętniku, w swoim okręgu wyborczym w gminie w Nowym mieście 

również. Tak dla przypomnienia - sporo głosów dostałem. Można to sobie gdzieś posprawdzać, 

nie chcę w tej chwili mówić. Ale proszę tego nie mówić, takich rzeczy. Nie wiem czy sama 

mówiła, ale ja się nie pytałem. 

Przewodniczący: Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, jeszcze Pan Daniel. 

Radny Zdanowski: Ja tylko króciutko. Panie Starosto, Pan mówi - 8 listopada. Okej, ale istnieje 

coś takiego jak skrzynka mailowa. Ja sobie wyobrażam, że w takiej sytuacji na przykład starosta 

informuje wszystkich radnych za pośrednictwem skrzynek mailowych, za pośrednictwem 

adresów internetowych, że coś takiego się wydarzyło i że ostateczna decyzja zapadła. 

Powodem dzisiejszej sytuacji i tych wszystkich pytań jest brak informacji, powtórzę to raz 

jeszcze. A konkurs można przeprowadzić w każdej chwili i do momentu wyłonienia kandydata 

z konkursu pełnić obowiązki może albo osoba wskazana albo dyrektor, który odchodzi na 

emeryturę. Wystarczyło tylko porozmawiać. 
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Przewodniczący: Tylko jedno zdanie. Ucinamy... 

Radny Łydziński: Jedno zdanie w kwestii takiego uzupełnienia, bo tu jest podkreślany taki 

argument, Pan Starosta tu przed chwilą użył: 8 listopada, dziś 23, no gdzie tu konkurs ogłosić, 

to kilka dni, dajcie spokój, niemożliwe. Proszę Państwa, obowiązuje trzymiesięczny termin 

wypowiedzenia umowy o pracę przy przechodzeniu na emeryturę. Dyrektor Kurowski złożył 

28 sierpnia. Od tego dnia rozpoczyna się procedura. Koniec dyskusji. 3 miesiące. Można 

przeprowadzić 3 konkursy nie tylko jeden. 

Radna Łątkowska Uważam, nadal twierdzę, że mieliśmy takie prawo i postąpiliśmy słusznie. 

Poprzedni konkurs ogłosiliśmy, tak, jak już było powiedziane, Pan Dyrektor złożył swoją 

propozycję pracy, a w tej propozycji była między innymi likwidacja oddziału położniczo - 

ginekologicznego. Komisja konkursowa wybrała go. Nie wiem, czy chcielibyśmy teraz, żeby 

były kolejne oddziały może zlikwidowane. I też komisja konkursowa by wybrała. Także my, tak 

jak Pan radny Łydziński często podkreślał - Zarząd, co robi, jakie działania w sprawie szpitala? 

Podjęliśmy konkretne działania i za to odpowiemy. Mam nadzieję, że pójdzie to w dobrą stronę 

i będziecie Państwo radni i my będziemy zadowoleni, że ten szpital, w takich strukturach nadal 

funkcjonuje. Bo jest coraz gorzej. Jest gorzej, jak było 2 lata temu, bo jest gorzej przede 

wszystkim nie już finansowo, ale z lekarzami. Z lekarzami, tak jak było powiedziane, bardzo 

duże kwoty sobie tutaj lekarze życzą, żeby oddział funkcjonował. Także jest bardzo trudno. 

Życzmy powodzenia i czekajmy na efekty. 

Przewodniczący: Dziękuję bardzo. Myślę Państwo, że w tym punkcie żeśmy wyczerpali. Może 

nie do końca, ale tak jak już wspominałem, zapraszam wszystkich Państwa radnych do pracy 

w komisjach i zapoznanie się z każdym tematem, jaki jest dla Państwa. 

Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy.  

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

Po przerwie na sali obecni byli radni, Ewa Kalisz – Górzkowska, Sebastian Kiński, Maciej 

Sikorski, Dyrektor Zespołu Szkół Zawodowych Katarzyna Trzaskalska, Dyrektor Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie Anna Marchlewska - Barczewska oraz pozostałe osoby.  

Aktualnie na sali obrad jest obecnych 13 radnych. Nieobecni są radni: Barbara Grzywacz i Jan 

Rochewicz. 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LI/308/2022 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej powiatu nowomiejskiego na lata 2023 – 2037 ze zm.  

Przewodniczący: Czytam projekt uchwały. Projekt uchwały numer LXIII/385/2023 Rady 

Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 23 listopada 2023 roku w sprawie zmiany 

uchwały numer LI/308/2022 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 

2022 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej powiatu nowomiejskiego 

na lata 2023 0 2037 ze zmianami. Jak wiem, odbyły się komisje. Nie wiem czy wszystkie 
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analizowały budżet, ale była Komisja Budżetowa, bardzo proszę o opinię Pana 

Przewodniczącego Komisji Budżetowej o projekcie uchwały. 

Radny Kozłowski: Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo, Komisja Budżetowa po 

dzisiejszym posiedzeniu pozytywnie opiniuje tą uchwałę. 

Przewodniczący: Jest do uchwały załączone uzasadnienie, wyliczenia. Bardzo proszę, czy ktoś 

z Państwa radnych ma pytania, to bardzo proszę, do projektu Wieloletniej Prognozy 

Finansowej? Jeżeli nie ma, to przechodzimy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania. Raport z głosowania stanowi załącznik numer 12. 

Przewodniczący: Głosowało 13 radnych, wszyscy z Państwa byli za. Stwierdzam, że przyjęliśmy 

uchwałę zmieniającą Wieloletnią Prognozę Finansową. 

Uchwała numer LXIII/385/2023 stanowi załącznik numer 13. 

Na salę obrad weszli radni: Barbara Grzywacz i Jan Rochewicz. Aktualnie na sali obrad jest 

obecnych 15 radnych. 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale nr 

LI/309/2022 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2022 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2023 r. ze zm. 

Przewodniczący: Projekt uchwały numer LXIII/386/2023 Rady Powiatu w Nowym Mieście 

Lubawskim z dnia 23 listopada 2023 roku w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków 

w uchwale numer LI/309/2022 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 

2022 roku w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2023 rok ze zmianami. 

Jest to następna zmiana i zwiększenie budżetu na ten rok. Również jest uzasadnienie. Odbyła 

się Komisja Budżetowa, przeanalizowała zmiany zaproponowane. Bardzo proszę o opinię 

Komisji Budżetowej. 

Radny Kozłowski: Panie Przewodniczący, na posiedzeniu Komisji Budżetowej Pan Skarbnik 

wyjaśnił wszystkie zmiany, które istnieją, które zostały zaproponowane w tej uchwale. 

Omówiliśmy wszystkie niejasności, było szereg pytań. Po dyskusji, Komisja pozytywnie 

opiniuje zmiany w budżecie. 

Przewodniczący: Czy ktoś z Państwa radnych ma pytania? Nie widzę. Przechodzimy do 

głosowania. 

Przystąpiono do głosowania. Raport z głosowania stanowi załącznik numer 14. 

Przewodniczący: Głosowało 15 radnych, wszyscy z Państwa byli za. Stwierdzam, że 

jednogłośnie przyjęliśmy uchwałę zmieniającą budżet na rok 2023. 

Uchwała numer LXIII/386/2023 stanowi załącznik numer 15. 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub 

znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych lub znajdujących się na terenie 

powiatu nowomiejskiego 
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Przewodniczący: Jest to projekt uchwały numer LXIII/387/2023 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 23 listopada 2023 roku w sprawie określenia zasad udzielania 

dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i remonty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, 

położonych lub znajdujących się na terenie powiatu nowomiejskiego. Jest przygotowany 

projekt uchwały z uzasadnieniem. Jest wniosek o udzielenie dotacji przygotowany. Bardzo 

proszę, jeżeli są pytania do projektu uchwały, to bardzo proszę. Nie widzę, możemy przejść do 

głosowania. 

Przystąpiono do głosowania. Raport z głosowania stanowi załącznik numer 16. 

Przewodniczący: Stwierdzam, że głosowało 15 radnych, wszyscy z Państwa byli za. 

Stwierdzam, że jednogłośnie przyjęliśmy uchwałę. 

Uchwała numer LXII/387/2023 stanowi załącznik numer 17. 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie przystąpienia do realizacji „Programu 

wyrównywania różnic między regionami III” w 2023 r. 

Przewodniczący: Jest to projekt uchwały numer LXIII/388/2023 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 23 listopada 2023 roku w sprawie przystąpienia do realizacji 

programu wyrównywania różnic między regionami - 3 w 2023 roku. Również jest uzasadnienie 

do projektu uchwały. Bardzo proszę, czy są pytania, zapytania? Jeżeli komisje pracowały, to 

bardzo proszę o opinię. Nie widzę, przechodzimy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania. Raport z głosowania stanowi załącznik numer 18. 

Przewodniczący: Głosowało 15 radnych, wszyscy z Państwa byli za. Stwierdzam, że 

jednogłośnie przyjęliśmy uchwałę. 

Uchwała numer LXIII/388/2023 stanowi załącznik numer 19. 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie chwalenia „Programu współpracy Powiatu Nowomiejskiego z 

organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024” 

Przewodniczący: Jest to projekt uchwały numer LXIII/389/2023 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 23 listopada 2023 roku w sprawie uchwalenia programu współpracy 

powiatu nowomiejskiego z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa  

w art. 3 ust 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024. Również 

jest tu projekt uchwały z postanowieniami ogólnymi, z uzasadnieniem. Bardzo proszę, czy ktoś 

z Państwa radnych ma pytania, zapytania do projektu, to bardzo proszę. Nie widzę, możemy 

przejść do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania. Raport z głosowania stanowi załącznik numer 20. 
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Przewodniczący: Głosowało 15 radnych, 14 radnych było za, przy 1 głosie wstrzymującym. 

Stwierdzam, że większością głosów Rada Powiatu uchwaliła uchwałę o współpracy powiatu  

z organizacjami pozarządowymi. 

Uchwała numer LXIII/389/2023 stanowi załącznik numer 21. 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia przystąpienia do projektu pt. 

„Termomodernizacja budynku administracyjno – biurowego położonego przy ul. 

Grunwaldzkiej 3 w Nowym Mieście Lubawskim 

Przewodniczący: Czytam projekt uchwały numer LXIII/390/2023 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 23 listopada 2023 roku w sprawie zatwierdzenia i przystąpienia do 

realizacji projektu pod tytułem: Termomodernizacja budynku administracyjno-biurowego 

położonego przy ulicy Grunwaldzkiej 3 w Nowym Mieście Lubawskim. Jest uzasadnienie 

projektu uchwały. Bardzo proszę, czy są pytania do projektu? Bardzo proszę, Pan radny 

Mieczysław Łydziński.  

Radny Łydziński: Ja chciałem się zapytać w jakiej technologii to będzie robione to ocieplenie? 

Czy tylko ściany zewnętrzne, czy po prostu również jakieś inne będą działania 

termomodernizacyjne robione jeśli chodzi o wnętrze? I jeszcze tak, nie wiem, czy to jest znany 

taki parametr, czy zostało obliczone na przykład jaki efekt cieplny ma dać taka 

termomodernizacja? Czy ktoś może odpowiedzieć? 

Starosta: Przepraszam bardzo, ale nie da rady. Natomiast jest to duży projekt 

termomodernizacyjny, łącznie z zagospodarowaniem terenu, czyli wymianą tych jumb na 

bruki. Przepraszam, Panie radny, mogę Panu udostępnić dokumentację techniczną. Tam sobie 

można będzie wszystko w szczegółach wyczytać. Nie mam dokumentacji, żeby specyfikację  

w tej chwili przeczytać, a nie chcę robić błędów. 

Radny Czapliński: Czy mankamenty i zaszłości tam zostaną uzupełnione, o których 

wspominaliśmy? I te duże okna zostaną zamurowane? 

Starosta: Proszę Pana z dużym oknami zamurowanymi, to już kilka miesięcy temu się 

potykaliśmy. Nie jestem w tej chwili w stanie Panu powiedzieć przyjętej technologii czy w jakiś 

sposób. Naprawdę, no wybaczcie, ale spraw jest tyle, że omawiasz i pewne rzeczy siłą rzeczy 

musisz zapomnieć. Natomiast tak, oczywiście, to jest w tym, co tam, strzelam, to jest wszystko 

ujęte. 

Radny Czapliński: I te konstrukcyjne sprawy też? 

Radny Kozłowski: Też jeszcze mam pytanie odnośnie zakresu. Chciałem dopytać, czy w tym 

projekcie też jest ujęte albo nie, wymiana tej windy? Bo tam mieliśmy projekt jakby w tym 

roku, ale z uwagi na brak dofinansowania zostało to zdjęte. Czy to jakby w tym projekcie 

zostało też powtórzone, czy nie? 
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Starosta: Idziemy w tym kierunku. 

Przewodniczący: Przechodzimy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania. Raport z głosowania stanowi załącznik numer 22. 

Przewodniczący: Głosowało 15 radnych, wszyscy z Państwa byli za. Stwierdzam, że podjęliśmy 

uchwałę. 

Uchwała numer LXIII/390/2023 stanowi załącznik numer 23. 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie założenia i nadania statutu Branżowej Szkole II Stopnia im. 

Noblistów Polskich wchodzącej w skład Zespołu Szkół Zawodowych w Kurzętniku 

Przewodniczący: Jest to projekt uchwały numer LXIII/391/2023 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 23 listopada 2023 roku w sprawie założenia i nadania Statutu 

Branżowej Szkole drugiego stopnia imienia Noblistów Polskich wchodzący w skład Zespołu 

Szkół Zawodowych w Kurzętniku. Jest przygotowany projekt uchwały, uzasadnienie, statut 

szkoły branżowej. Bardzo proszę, czy ktoś z Państwa ma pytania do projektu uchwały, to 

bardzo proszę. Jest nawet z nami Pani Dyrektor Zespołu Szkół. Jak będą pytania, to poprosimy 

o odpowiedź. Jeżeli są pytania, to proszę bardzo. Nie widzę, przechodzimy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania. Raport z głosowania stanowi załącznik numer 24. 

Przewodniczący: Stwierdzam, że głosowało 15 radnych, wszyscy z Państwa byli za. 

Stwierdzam, że jednogłośnie przyjęliśmy uchwałę. 

Uchwała numer LXIII/391/2023 stanowi załącznik numer 25. 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przez Powiat Nowomiejski zadania publicznego  

z zakresu administracji rządowej 

Przewodniczący: Jest to projekt uchwały numer LXIII/392/2023 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 23 listopada 2023 roku w sprawie przyjęcia przez Powiat 

Nowomiejski zadania publicznego z zakresu administracji rządowej. Również jest 

uzasadnienie, jest to zorganizowanie, jak wiem, poboru tak? Czy to jest dodatkowy pobór? 

Starosta: Kwalifikacja wojskowa. 

Przewodniczący: Czy ktoś z Państwa radnych ma pytania, uwagi? Jeżeli nie ma, to 

przechodzimy do głosowania? 

Przystąpiono do głosowania. Raport z głosowania stanowi załącznik numer 26. 

Przewodniczący: Stwierdzam, że głosowało 15 radnych, wszyscy z Państwa byli za. 

Stwierdzam, że jednogłośnie przyjęliśmy uchwałę. 

Uchwała numer LXIII/392/2023 stanowi załącznik numer 27. 
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Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2024 r. 

Przewodniczący: Jest to projekt uchwały numer LXIII/393/2023 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 23 listopada 2023 roku w sprawie planu kontroli Komisji Rewizyjnej 

na 2024 rok. Jest uzasadnienie. Jest z nami Pan Przewodniczący. Podzielił ten projekt na cztery 

kwartały wypisane, z zadaniami, które chcą wykonać. I bardzo proszę, czy ktoś z Państwa 

radnych ma pytania? Czy ktoś będzie chciał się coś Pana Przewodniczącego dopytać? 

Radny Czapliński: Przyjąłem taki schemat, że dwie jednostki w kwartale. Poza tym, że 

sprawdzanie budżetu tam, sporządzanie tych planów kontroli, no to dodatkowo, ale dwie 

jednostki w każdym kwartale i sprawy bieżące. Jeżeli coś wyniknie, ale żaden wniosek od 

Państwa radnych nie wpłynął, żeby o coś tam rozszerzyć plan kontroli, to taki przyjąłem.  

A w sprawach bieżących można będzie zawsze to ująć, także proszę o przyjęcie tego planu 

kontroli. 

Przewodniczący: Dziękuję Panu Przewodniczącemu. Tu widać, że nic nie umknie kontroli. 

Proszę bardzo, czy ktoś chciał się o coś dopytać? Jeżeli nie, to przechodzimy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania. Raport z głosowania stanowi załącznik numer 28. 

Przewodniczący: Głosowało 15 radnych, wszyscy z Państwa byli za. Także stwierdzam, że 

jednogłośnie przyjęliśmy uchwałę, która nałożyła plan pracy dla Komisji Rewizyjnej. 

Uchwała numer LXIII/393/2023 stanowi załącznik numer 29. 

Ad. 17 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Przewodniczący: Były wszystkie odpowiedzi, to możemy przejść do następnego punktu. 

Ad. 18 

Sprawy różne 

Przewodniczący: Szanowni Państwo, ja tylko poinformuję, że pani Ania rozda każdemu taką 

klauzulę informacyjną. Dotyczy to tego, że w Starostwie jest monitoring. I tak, jak każdy  

z pracowników, tak i radny może się spodziewać, że będzie jego wizerunek utrwalany na tym 

monitoringu. Jesteśmy osobami publicznymi, także naszym obowiązkiem jest tylko, że się 

zapoznaliśmy z tą klauzulą informacyjną i ją podpisać i złożyć w Biurze Rady.  

Starosta: Szanowni Państwo, chodzi o monitoring przy wejściu głównym od Rynku. Tam Jest 

umocowany. To jest pokłosie różnych zdarzeń chuligańskich, malowanie ścian i tak dalej. To 

nie podlega, jak gdyby nikt tego nie ogląda, nie podgląda, tylko wtedy, gdy nastąpi zdarzenie, 

które by nam niosło skutki. W każdym bądź razie, żebyście wiedzieli, gdzie to jest. 

Radny Romanowski: Panie Przewodniczący, ja chciałem może krótko jakby wrócić do tematu, 

który tutaj przedstawił mój kolega Łydziński odnośnie tego smogu. Bo powiem szczerze, nie 

spodziewałem się, że nasz powiat będzie na równi z powiatami, gdzieś tam na Śląsku, kopalnie, 
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huty. No to coś przerażającego i zastanawiam. Powiat, miasto. Z tych mapek kolorowych, no 

to był cały powiat. Ja mam nadzieję właśnie, że to głównie miasto z tego względu, że jest  

w dolinie. Mam nadzieję, że tam, gdzie mieszkam, Biskupiec, jest zupełnie inaczej. Ale do czego 

zmierzam.. Zastanawiam się, jak my, jako powiat, mamy jakieś narzędzia, moc sprawczą, żeby 

to zmienić? Bo monitoring - tak, informacja - tak. Kontrola, ściganie kto czym pali - uważam, 

że to nie jest zbyt dobry pomysł i co najważniejsze - skuteczny. Bo Polacy potrafią, no są 

kreatywni. I jak z wszystkim, to wiąże się oczywiście z pieniędzmi. Tutaj może by należało w tej 

sytuacji jako taki jedyny powiat w tym tutaj rejonie, może zwrócić się do władz wyższych, dalej, 

do ministerstwa. No bo znowu powiem, jak wieść gminna niesie, może nasz poseł będzie 

ministrem z naszego powiatu. Może, mówiąc kolokwialnie, załatwi jakąś kasę na modernizację 

tych źródeł ogrzewania. No bo to, że Nowe Miasto jest w takiej czołówce, to powiem szczerze, 

jestem w szoku. Dziękuję.  

Starosta: Na pewne kwestie, pytając, sam Pan też udzielił sobie czy nam odpowiedzi. Ja zacznę 

z innej beczki. Wyobraźcie sobie Państwo stan powietrza w Nowym Mieście 30 lat temu albo 

40 lat temu. Ja tu mieszkam od 1982 roku. To w tej chwili jest coś poważnego, niedobrego. 

Proszę Państwa, od kilku lat funkcjonuje "Czyste powietrze". Wojewódzki Narodowy Fundusz 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej partycypuje w kosztach zmiany systemów 

ogrzewania. Osobiście też z tego korzystałem. Znam masę osób, które korzystają. Zresztą, 

przechodząc się ulicami, załóżmy tak co 3 miesiące, to tych żółtych skrzyneczek gazowych jest 

bardzo, bardzo dużo. Do tego dochodzi również kwestia, to trzeba powiedzieć głośno  

i wyraźnie, dotacja, którą od kilku lat daje Rada Miejska w Nowym Mieście Lubawskim, która 

też pomaga osobom w zmianie. Uciekamy z tych kopciuchów i tak dalej. Myśmy te kwestie też 

omawiali na tym ostatnim posiedzeniu Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego. Jest 

źle czy bardzo źle, ale jeżeli Państwo, którzy mieszkają w Nowym Mieście albo widzą 

przejeżdżając obok, kilkanaście lat temu, dwadzieścia czy trzydzieści, to dopiero wtedy było. 

Teraz jest źle, ale zdecydowanie lepiej. A i tak jest źle. No tutaj chyba sposobem Krakowa, który 

wręcz uchwałami wymusił, tak to chyba było w samym mieście Krakowie, likwidację wszystkich 

tych źródeł, kopciuchów, to też nie jest wyjście. I ja powtarzam - nie chcę mówić, ale już też 

na komisji mówiłem o dwóch wiekowych osobach paniach, z którym przegadałem godzinę 

czasu po sąsiedzku - czy warto czy nie warto. I jedna pani: chyba nie, bo to już nie warto,  

a druga pani mówi: ja nawet na pół roku, ale i tak założę gaz, bo do mnie gaz doszedł. I nawet 

pewnie tam wygoda w grę wchodziła. Ale tego jest coraz więcej. Jakie jeszcze można podjąć 

działania? O kwestii przypominania, mówienia o tym, tego jest naprawdę bardzo, bardzo dużo. 

To dzieciaki od najmłodszych lat wiedzą, co to jest smog. Wiedzą na co to wpływa. Wręcz  

w tym układzie fajnie by było, gdyby przynajmniej zachować ten trend. Wymiany, wymiany, 

wymiany. Chociaż był taki moment, rok temu czy półtora, że w pewnym momencie nawet  

i wstrzymały firmy gazownicze podłączenia. Tam w pewnym momencie by taki troszeczkę 

zastój. Ale to oczywiście nie jest tylko kwestia gazu. To są również i pompy ciepła i tak dalej. 

Także tutaj jest moim zdaniem postęp. Jeżeli ja wyjdę na moją ulicę Wiązową, to ja w tej chwili 

nie mam chyba żadnego komina kopciuchowego, no to o czymś też świadczy. Natomiast, tu 

można powiedzieć, że ostatnie dwa lata, w którym był bieg za węglem. Węgiel będzie, nie 
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będzie węgla. Palcie wszystkim byle nie tym, no to też w jakiś tam sposób wpłynęło? Daj Boże, 

nie wpłynęło na sytuację, że ludzie palą byle czym, tylko nie tym. Nie chcę nazwać tej rzeczy 

po imieniu. Państwo wszyscy wiecie o co mi chodzi i kto to powiedział. Także proszę. Bo łatwo 

jest fajny, długi elaborat, interpelacje, to jest medialne. Natomiast stańmy tu i teraz, 

przyjrzyjmy się o działaniach. Ja mówię, fundusz ochrony środowiska, Burmistrz z Radą 

Miejską. Czy widzą potrzebę, a na pewno chcieliby więcej, bo nie ma czegoś takiego, że 

samorząd nie chce działać na rzecz swoich mieszkańców. Wszystko się wiąże z jedną kwestią. 

Masz ograniczone środki finansowe. Ale fajnie, że też tu, na poziomie Nowego Miasta, pomoc 

dla swoich, dla naszych mieszkańców. 

Radny Rochewicz: Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Odnośnie odnawialnych źródeł 

energii, myślę, że gdyby polityka fiskalna co do tych odnawialnych źródeł energii była inna, 

zaczynając od fotowoltaiki, przez wiatraki, pompy ciepła, geotermalna, to akurat się tego nie 

tyczy, to myślę, że to w znacznie szybszym stopniu by szło. Bo to oddawanie prądu i pobieranie 

go i te wszelkie ładne opłaty, to hamuje. Bo gdybym ja sobie wyprodukował, a resztę mógł 

sprzedać, to wtedy Państwo pozbywa się dochodu. I właśnie tu jest ten cały problem. Bo to 

można zrobić bardzo szybko. Nikt nie jest idiotą. Mając określone oszczędności, ma 

oszczędność dla swojego portfela i robi dobrze dla środowiska. A najbardziej to mnie zawsze 

drażni jedna rzecz - wszyscy mówią o ochronie środowiska, buduje się, przepraszam, z wielką 

chwałą za to, że ścieżki rowerowe, tylko oświetlone do 22-ej. Pytam się kto tam, kiedy te zające 

biegają? Bo to akurat tak jest, że przy takiej ścieżce akurat czterokilometrowej i ona jest 

oświetlona, czy ktoś z niej korzysta czy nie korzysta. Można by to zrobić na fotokomórkę, 

wtedy się zapala kiedy jedzie ktoś. Załóżmy. A my tak mówimy z jednej strony  

o oszczędnościach, a z drugiej strony idziemy w takim kierunku właśnie dziwnym. I to nie tylko 

tego dotyczy. Najlepiej każdy chciałby mieć dom oświetlony 24 godziny na dobę, ale o ochronie 

środowiska chętnie rozmawia. Dobre były te wyłączenia po 23-ej. Uważam, że tak powinno 

być. Nie mówię, że to jest kraina ciemności, ale to powinno wynikać ze zdrowego rozsądku. 

Kryzys też czasami czegoś uczy, a najbardziej jak jedna osoba działa przez pieniądze,  

a wszystkich wychowuje.  

Przewodniczący: Widzę, że Pan kolega Wojciech Kozłowski się zgłasza, ale jeszcze Pani 

Sekretarz zabierze głos przed Panem Wojtkiem. 

Sekretarz: Dziękuję Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo, ja tylko bardzo krótko jeżeli 

chodzi o pismo z Krajowego Biura Wyborczego z Delegatury w Elblągu. Otrzymaliście Państwo 

to pismo. Jeżeli chodzi o to, musi być jak gdyby uaktualnienie podziału powiatów na okręgi 

dokonane do 30 stycznia 2024 roku. Ja dokonałam sobie takiego przeliczenia. Ponownie 

sytuacja jest bardzo podobna jak w roku 2018, kiedy musiała zostać zmieniona uchwała. Czyli 

w związku z tym, jeżeli chodzi o tą jednolitą normę przedstawicielstwa, stanowiącą iloraz 

pomiędzy liczbą mieszkańców, a liczbą radnych wybieranych do powiatu, który następnie 

dzieli się według tej jednolitej normy przedstawicielstwa w poszczególnych okręgach, liczbę 

osób, które są uprawnione mieszkańców przez tą jednolitą normę przedstawicielstwa i w ten 

sposób uzyskuje się liczbę mandatów w danym okręgu. I teraz sytuacja jest bardzo podobna. 

Znowu wychodzi o jeden więcej w gminie Kurzętnik, wskutek czego wychodziłoby, że  
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w powiecie nowomiejskim jest 18 radnych do wyboru. Gdybyśmy dzielili tę liczbę przez gminy, 

chcieli jakby powrócić do sytuacji, kiedy każda gmina byłaby odrębnym okręgiem. A zgodnie  

z Kodeksem Wyborczym mówi się w ten sposób, że ten mandat nadwyżkowy czyli ten 

osiemnasty odbiera się nie tej gminie, która ma więcej, tylko odbiera się tej gminie, która ma 

najmniej. Najmniej ma gmina Grodziczno. Tutaj też jest taka różnica, bo wychodzą powiedzmy, 

że 3, a więc jeżeli odbierzemy, zostają nam 2. I ta gmina i tak generalnie nie może stanowić 

okręgu, ponieważ w okręgu mamy od 3 do 10. Czyli generalnie ten podział, który w tej chwili 

jest, wydaje się najbardziej optymalny. Ten, który został ustanowiony w 2018 roku. Dla 

ciekawości tylko mogę Państwu powiedzieć, ponieważ ja sobie wzięłam tą uchwałę z 2018 

roku, że jeżeli chodzi o liczbę mieszkańców, to jest ona o 1642 mieszkańców mniejsza. W roku 

2018 było 43 753, a w tej chwili mamy 42 111. I największy ubytek, to też mogę powiedzieć, 

mam gminy Grodziczno i Kurzętnik policzone razem i tutaj, jak patrzy się na nie w stosunku do 

roku 2018, to tam było 15 504, a w tej chwili mamy 15 135. Czyli jest też znaczna różnica. Duża 

różnica jest w ogóle w mieście, ponieważ było 10 448, a mamy 9725. Biskupiec - było 9568,  

a mamy 9041, czyli też jest zmniejszenie. Najmniejsza różnica jest w gminie Nowe Miasto 

Lubawskie, ponieważ tutaj było 8233, a mamy 8210, czyli bardzo mała różnica. Także szanowni 

Państwo, w wyniku takiej analizy, ten podział, który jest, wydaje się najbardziej optymalny. 

Ten, który był zrobiony w 2018 roku. Czyli gmina Kurzętnik i gmina Grodziczno dalej będą 

stanowiły jeden okręg wyborczy. 

Radny Kozłowski: Szanowni Państwo, ja chciałem tylko przypomnieć, że wszyscy utrzymaliśmy 

projekt ustawy budżetowej na 2024 rok i projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2024 - 2037. Musimy go zaopiniować przed sesją uchwalającą budżet i wieloletnią prognozę 

na następny rok i lata. Komisja Budżetowa musi zaopiniować ten budżet, a do opiniowania 

potrzebujemy opinii wszystkich komisji. Czyli musimy się zapoznać. I propozycja jest ze strony 

Komisji Budżetowej, aby zrobić wspólne komisje, na których omówimy cały budżet i tą całą 

procedurę byśmy jakby przerobili. Propozycja jest, żeby taką komisję zrobić w czwartek  

7 grudnia o godzinie 16. Wtedy byśmy to zrobili tutaj, na sali sesyjnej. Nie, nie. Zmieniamy 

sesję i Zarząd, jakby jest tutaj ustalone, że w czwartek 7-ego robimy komisję tutaj o 16. Wtedy 

Zarząd jest chyba następnego dnia. I jakby sesja też będzie przesunięta o jeden dzień. To już 

też możemy jakby wstępnie powiedzieć, że sesja będzie przesunięta z 14 na 15 grudnia, na 

piątek. Także prosiłbym, żeby komisje wszystkie znalazły czas, żebyśmy wspólnie mogli o tych 

projektach porozmawiać.  

Ad. 19 

Zakończenie obrad LXIII Sesji Rady Powiatu 

W związku z wyczerpaniem obrad LXIII sesji Rady Powiatu, Przewodniczący zamknął obrady. 

• Nagranie z sesji stanowi załącznik do protokołu. 

 

          Protokół sporządziła:                    Przewodniczący Rady Powiatu 
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            Anna Andrzejczak                                                 Kazimierz Wiśniewski 


